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Milí spoluobčané,
Nový rok není jen údaj v kalendá-

ři, ale pro každého z nás znamená 
začátek nových plánů, předsevzetí 
a určení nových cílů, které bychom 
během nastávajícího roku chtěli 
uskutečnit v soukromém a pracov-
ním životě. Je to však i čas ohlédnutí 
se zpět a zhodnocení toho, co jsme 
minulý rok zažili, vykonali nebo ne-
stihli udělat. 

Život člověka je sám o sobě pest-
rý, postihly nás jak dny zlé naplněné trápením, smutkem a ne-
zdarem, tak i dny dobré, veselé a radostné. A na tom dobrém 
je potřebné zůstat, rozvíjet věci a nebát se překážek, které při-
jdou. I samotné město během minulého roku překonávalo pře-
kážky. A i když v působení samosprávy není zrovna dostatek 
finančních prostředků, těšili jsme se z řady dokončených děl 
a projektů. Slibujeme vám, že to, co se nestihlo dokončit v uply-
nulém roce, se jistě dokončí v roce nadcházejícím. Doufám, že 
jste i vy vnímali všechny vykonané práce na zvelebení měs-
ta s radostí a zájmem. Protože všechno se dělá pro zlepšení 
a zkvalitnění života občanů, vašeho života ve městě. Uvědo-
muji si, že v našem městě je toho ještě mnoho, co je potřeb-
né vybudovat, vylepšit a zkrášlit. Na jaře nejvíce změnu pocítí 
obyvatelé lokality Mexiko, kde začnou práce na rekonstrukci 
technické infrastruktury v hodnotě cca 57 milionů korun. K těm 
větším investicím můžeme přiřadit i rekonstrukci hřiště u Zá-
kladní školy Havlíčkova v hodnotě 3,5 milionu korun. 

Využívám této příležitosti poděkovat všem, kteří jakoukoliv 
formou a mírou přispěli k obohacení kulturního i duchovního ži-
vota, protože budoucnost města je v rukou jeho občanů a pře-
devším zastupitelů. Děkuji vám za vaše připomínky, názory 
i kritiku, které nám pomáhají v naší práci. Zároveň bych některé 
z vás chtěl požádat o ohleduplnost vůči ostatním spoluobča-
nům a ohleduplnost vůči samotnému prostředí našeho města. 
Navzdory hektické době, ve které žijeme, navzdory vyšším po-
žadavkům lidí na techniku a infrastrukturu, stále nedostateč-
ným finančním zdrojům jsem přesvědčený, že vzdělávat a zvy-
šovat úroveň kvality života v našem městě se nám společnými 
silami daří.

Nevíte, jaké si dát novoroční předsevzetí? Mám pro vás tip! 
Pomozte nám přežít zimu, během níž trpíme nedostatkem po-
travy!       Foto: Luboš Janoušek
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město informuje

Zastupitelstvo města na svém 7. zasedání dne 2. 12. 2019 mj.:

Z jednání Zastupitelstva a Rady města Moravské Budějovice

dokončení ze str. 1
Vážení spoluobčané, závěrem vyslovím 

přání:
Zachovejme si slavnostní chvíle z vá-

nočních i novoročních svátků po celý rok, 
važme si jeden druhého, mějme rádi naše 
město, zachovejme si úctu jeden k druhé-

mu. K tomu vám všem přeji více hezčích 
dní než těch horších, více lásky než ne-
návisti, více hojnosti a radosti než smutku 
a utrpení. Pevné zdraví a hodně úspěchů 
v pracovním i osobním životě.

Když se nám to podaří, můžeme být 
spokojeni sami se sebou. Jen v tomto 

duchu dospějeme k tomu, abychom moh-
li být hrdí na naši sebevědomou občan-
skou sounáležitost, která je zárukou jejího 
zdravého kulturního, společenského, du-
chovního i ekonomického rozvoje.

Ing. Vlastimil Bařinka,
starosta města

Program prosincové schůze obsahoval 
celkem jedenatřicet bodů, z nichž se pět 
týkalo prodeje bytových jednotek a de-
vět prodeje či záměru prodeje pozemků. 
Diskuse ve všech  těchto případech byla 
vcelku věcná a hlasování až na výjimky 
vesměs jednomyslné.

Nejdůležitější bod programu v podobě 
projednání a schválení rozpočtu města na 
rok 2020 přišel na řadu po hodině jednání. 
Starosta Bařinka při té příležitosti připo-
mněl, že sestavování rozpočtu bylo ten-
tokrát věnováno mnohem více času než 
v minulosti a že všechny nejasnosti si už 
zastupitelé mohli vysvětlit na pracovním 
jednání zastupitelstva. Zá-
roveň apeloval na přítom-
né, aby už do návrhu roz-
počtu nezasahovali, neboť 
případné úpravy a přesuny 
finančních prostředků bu-
dou reálnější po skončení 
kalendářního roku, kdy 
budou známá přesná čísla. 
Do následné půlhodinové 
diskuse se nejvíce zapojili 
Anna Prokopová (KDU-
-ČSL) a Jan Švaříček (ZL-
B+ODS), který jednu úpra-
vu přece jen navrhl. Získal 
pro ni však jen dalších pět 
hlasů, takže jeho návrh 
neprošel. Pro předložený 

návrh vyrovnaného rozpočtu města na rok 
2020, kde na straně výdajů i příjmů figuruje 
částka 206 mil. 525 tis. 954 Kč, zvedlo ruku 
devatenáct z dvaceti přítomných zastupite-
lů, proti byla pouze Anna Prokopová.

Poté, co zastupitelé bez větších průtahů 
a debat schválili střednědobý výhled roz-
počtu města na roky 2021 – 2025, kompe-
tence rady města k provádění rozpočto-
vých opatření v roce 2020 a zvolili nového 
předsedu osadního výboru místní časti 
Jackov, následovalo projednání a přijetí 
vyhlášky o místním poplatku za provoz 
systému shromažďování, sběru, přepravy, 
třídění, využívání a odstraňování komu-

nálních odpadů. To už byl přítomen i Petr 
Stejskal (ZLB+ODS), který se ihned za-
pojil do poměrně bohaté diskuse a navrhl 
zmíněný bod odložit do doby, kdy budou 
mít zastupitelé víc analýz a informací. Při 
hlasování jej však podpořila jenom Anna 
Prokopová. Pro vyhlášku znamenající 
zvýšení ročního poplatku za popelnici 
z 600 na 660 Kč (tedy o pět korun měsíč-
ně) na osobu zvedlo ruku patnáct z jeden-
advaceti zastupitelů.

V té chvíli už zbývaly pouze tři body pro-
gramu sedmé schůze: obecně závazná 
vyhláška o místním poplatku ze psů, infor-
mace o čerpání z FAOM a diskuse. Ta se 
týkala nejrůznějších oblastí včetně chod-
níků, parkování u kostela, umístění dalších 
kontejnerů, pravidel FAOM, ohňostrojů, 
prořezávání stromů, omezování doprav-
ních spojů či opravy fotbalových kabin. 
Petr Stejskal mj. upozornil na neprofesi-

onální jednání úředníků 
a vyzval starostu, aby 
instruoval šéfredaktora 
okresních novin, jak má 
psát objektivní články.

Osmnáct minut po de-
vatenácté hodině byla 
schůze ukončena. Ještě 
předtím starosta Vlasti-
mil Bařinka popřál všem 
zastupitelům, hostům, 
občanům města a divá-
kům kabelové televize 
pohodu a klid do nad-
cházející vánoční doby 
a do nového roku přede-
vším pevné zdraví.

Luboš Janoušek

schválilo prodej bytů v domě č. p. 1164 
a č. p. 1165 na ul. 1. máje v k. ú. Morav-
ské Budějovice stávajícím nájemníkům, 
kteří si o koupi bytu požádali,
schválilo prodej pozemků p. č. 228/1 
a p. č. st. 363 v k. ú. Moravské Budě-
jovice, části pozemku p. č. 495/1 v k. 
ú. Vesce, části pozemku p. č. 1, p. č. 
1314/1, p. č. 1623 v k. ú. Vranín, pozem-
ku p. č. 24/16 a části pozemku p. č. 24/1 
v k. ú. Lažínky,
schválilo záměr prodeje pozemku p. č. 
3333/6 v k. ú. Moravské Budějovice 
předem určenému žadateli společnosti 
Marissa Omikrón, a. s., Praha 1,

schválilo záměr prodeje části pozemku 
513/2 v k. ú. Moravské Budějovice pře-
dem určenému žadateli,
schválilo záměr prodeje části pozemku 
parc. č. 2714/46 v k. ú. Moravské Bu-
dějovice bez výběrového řízení předem 
určeným žadatelům,
schválilo rozpočet Města Moravské Bu-
dějovice na rok 2020 ve výši:

Příjmy 181,209.954,00 Kč
Výdaje 206,525.954,00 Kč
Financování  25,316.000,00 Kč

vzalo na vědomí rezignaci Anety Ko-
pečkové na funkci předsedy Osadní-
ho výboru Jackov ke dni 31. 12. 2019 

a zvolilo novým předsedou Osadního 
výboru Jackov Martina Kučeru s účin-
ností od 1. 1. 2020,
schválilo Obecně závaznou vyhlášku 
o místním poplatku za provoz systému 
shromažďování, sběru, přepravy, třídě-
ní, využívání a odstraňování komunál-
ních odpadů s účinností od 1. 1. 2020 
a Obecně závaznou vyhlášku o míst-
ním poplatku ze psů s účinností od 1. 
1. 2020. Tyto vyhlášky naleznete mj. 
na webových stránkách úřadu www.
mbudejovice.cz v sekci Město a úřad – 
Vyhlášky a nařízení,
vzalo na vědomí čerpání z FAOM v roce 
2019 k 31. 10. 2019 – žadatelům bylo 
poskytnuto celkem 1 390 800 Kč.

Rozpočet na letošní rok prošel devatenácti hlasy
Jestliže v závěru listopadové schůze městského zastupitelstva neskrýval sta-

rosta Vlastimil Bařinka své rozčarování, o čtyři týdny později byl mnohem spo-
kojenější. Měl k tomu hned několik důvodů. Sedmé zasedání nejvyššího orgánu 
města totiž proběhlo v pondělí 2. prosince mnohem klidněji a zastupitelé schvá-
lili prakticky všechny body ve znění předloženém radou města.
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Rada města na své 32. schůzi dne 25. 11. 2019 mj.:
neschválila poskytnutí finanční podpo-
ry pro neziskovou organizaci Stanice 
Pavlov, o.p.s., která se zabývá záchra-
nou zraněných volně žijících živočichů 
a která zajišťuje dočasnou nebo trvalou 
péči o handicapované živočichy i z úze-
mí Moravských Budějovic,
souhlasila s užitím znaku města nadač-
ním fondem Na kole dětem – nadační 
fond Josefa Zimovčáka, v rámci pre-
zentace a propagace projektu Na kole 
dětem 2020 a schválila poskytnutí 
finančního daru ve výši 5 000 Kč to-
muto nadačnímu fondu, který podpo-
ruje především léčebné a rekondiční 
pobyty onkologicky nemocných dětí. 
Ve dnech 27. 5. – 6. 6. 2020 se bude 
konat již 11. ročník akce Na kole dětem. 
Trasa 4. etapy v délce 123 km začíná 
v Ivančicích, pokračuje přes elektrárnu 
v Dukovanech, Dukovany, Rouchovany, 
Moravské Budějovice, Dačice, Strmilov 
a končí v Jindřichově Hradci. Podle na-
vrženého programu se peloton účastní-
ků na trase z Jaroměřic nad Rokytnou 
zastaví v Moravských Budějovicích 
v neděli 31. 5. 2020 mezi 12.15 – 12.45 
hod. Poté budou cyklisté pokračovat 
směrem na Vranín, Domamil, Štěpkov, 
Radkovice u Budče a dále směrem 
na Dačice. Již v roce 2015 jsme účast-
níky akce v čele s Josefem Zimovčá-
kem na jeho vysokém kole v našem 

městě přivítali a někteří občané s nimi 
na kolech i část etapy absolvovali,
schválila přijmout dotaci na projekt 
„Moravskobudějovický triatlon 2020“ 
poskytnutou z Fondu Vysočiny, gran-
tového programu Jednorázové akce 
2019 ve výši 50 000 Kč a pověřuje ga-
rantem akce DDM Budík. Celkové ná-
klady akce byly předběžně vyčísleny 
na 125 000 Kč vč. DPH. Vlastní realiza-
ce akce proběhne v červnu r. 2020,
schválila pronájem pozemku p. č. 178/1 
u rekreační chaty v k. ú. Jackov předem 
určeným žadatelům,
doporučila zastupitelstvu města ne-
schválit záměr výkupu pozemku p. č. 
1682/76 a p. č. 1682/40 v k. ú. Morav-
ské Budějovice (u kolejí za areálem bý-
valého podniku Stavitel) ve vlastnictví 
České republiky, se kterým má právo 
hospodařit Správa železniční dopravní 
cesty, státní organizace, se sídlem Pra-
ha 1,
doporučila zastupitelstvu města ne-
schválit záměr prodeje pozemků p. č. 
478/2 a 478/4 orná půda v k. ú. Morav-
ské Budějovice (ul. K Cihelně) předem 
určenému žadateli J. Č., bytem Morav-
ské Budějovice,
souhlasila s přijetím věcného daru Zá-
kladní školou Moravské Budějovice, 
ul. Havlíčkova 933 od firmy Českoslo-
venská obchodní banka, a. s. ve formě 

45 ks monitorů velikosti 22 palců v cel-
kové hodnotě 15 750 Kč. Dar bude po-
užit na zkvalitnění vybavení v počítačo-
vých učebnách školy,
schválila poskytnutí dotace z FAOM 
ve výši 8 000 Kč (40 % celkových uzna-
telných nákladů) pro K. B. na reprezen-
taci na mezinárodní soutěži Diamond 
Cup a na mistrovství světa v Bratislavě 
v ženské kulturistice,
schválila poskytnutí dotace z FAOM 
ve výši 9 000 Kč (50% celkových uzna-
telných nákladů) pro Základní školu 
a Praktickou školu Moravské Budějovi-
ce na akci Vánoční jarmark 2019,
schválila poskytnutí dotace z FAOM 
ve výši 11 000 Kč (50 % celkových uzna-
telných nákladů) pro pana L. H., bytem 
Moravské Budějovice, na akci Pohád-
kový les,
souhlasila s tím, aby na adrese Mo-
ravské Budějovice, Komenského sady 
1642 (č. p. zimního stadionu) bylo umís-
těno sídlo spolku: Hockey Revolution 
Academy z. s. Tento souhlas se vydává 
za účelem zápisu do spolkového rejstří-
ku vedeného Krajským soudem v Brně,
schválila nákup dřevěné zvířecí sochy 
od obchodní společnosti Fabri-Moravia 
s. r. o., Moravské Budějovice za cenu 
30 000 Kč bez DPH k doplnění soch 
do betléma, který se tradičně umísťuje 
na nám. Míru v období adventu.
Marie Růžičková, odbor kanceláře 
starosty a školství

Jak bude vypadat 
nový park?

Na základě připomínek z bouřlivého 
veřejného projednávání první verze ná-
vrhu Ing. arch. Zdeněk Svoboda a sta-
vební komise připravili studii nového par-
ku. Na studii se můžete podívat na www.
mbudejovice.cz/park. V současnosti 
projektant zapracovává konkrétní detai-
ly a technická řešení. Máte jedinečnou 
příležitost napsat nám svoje připomínky 
a náměty. Jak se vám park líbí? Máte ně-
jaké konkrétní nápady, co a jak v parku 
udělat? Napište nám je na stavebnikomi-
se@mbudejovice.cz.

Jan Švaříček, předseda komise 
rozvoje a výstavby

Oznámení o vyhlášení výběrového řízení
zaměstnance Odboru sociálního

Hlavní zaměření – sociální pracovník orgánu sociálně právní 
ochrany dětí, náhradní rodinná péče s místem výkonu práce 
Městský úřad Moravské Budějovice, nám. Míru 31.
– jedná se o pracovní poměr na dobu určitou (zástup za ma-

teřskou a rodičovskou dovolenou)
– předpokládaný termín nástupu: 01. 02. 2020

Bližší informace na stránkách města.
CESTA: Titulní stránka > Úřad on-line > Hledáte zaměstnání?

Oznámení o vyhlášení výběrového řízení
zaměstnance Odboru dopravy a silničního hospodářství 
MěÚ Moravské Budějovice
Hlavní zaměření – Referent pro silniční a městskou dopravu 
– dopravní přestupky s místem výkonu práce Městský úřad 
Moravské Budějovice, nám. Míru 31.
Jedná se o pracovní poměr na dobu neurčitou.
Předpokládaný termín nástupu – 01. 02. 2020.

Bližší informace na stránkách města.
CESTA: Titulní stránka-Úřad on-line-Hledáte zaměstnání?
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Téměř každý z nás si uvědomuje, jak 
ten čas neuvěřitelně letí. Před doslova 
pár měsíci jsme bilancovali, co všechno 
se podařilo za uplynulý první rok po vol-
bách v našem městě zvládnout. Můžeme 
konstatovat, že toho nebylo zrovna málo, 
a i když mnozí zastupitelé z řad tzv. opo-
zice se rozhodli být na stávající vedení 
města hodně kritičtí, myslím, že celou 
řadu záměrů se nám podařilo realizovat 
nebo alespoň realizaci rozběhnout.

Předně jsme namísto festivalu Václav 
Hudeček a jeho hosté zvolili nový formát 
tradičního hudebního festivalu v našem 
městě – Moravskobudějovické kulturní 
léto – dodejme, že formát úspěšný, který 
splnil měrou vrchovatou naše očekávání, 
stejně jako očekávání náročného publika, 
které každoročně do Moravských Budějo-
vic s očekáváním kvalitní kultury přichází 
a přijíždí ze všech koutů naší vlasti. Vždy 
se najdou lidé, kterým se organizátoři ne-
zavděčí, i kdyby se rozkrájeli, jak klasik 
říká, „na takovéto nudličky“.

Rozjela se poměrně intenzívní činnost 
komisí rady města, a to ve spolupráci 
všech politických subjektů, které jsou 
v zastupitelstvu města zastoupeny. Ne-
můžeme říci, že ten či onen subjekt tahá 
za delší nit v rozhodování, to vždy zůstává 
na rozhodnutí členů rady města a zastupi-
telstva, přesto se však scházejí různé ná-
zory a různé nápady, které posouvají uva-
žování nad budoucností města efektivněji 
vpřed. Spolupráce v komisích výstavby, 
kultury a sportu jde zjevně žádoucím smě-
rem k možným potřebám města. Ostatně 
i bilance prvního roku staronového vede-
ní města Rok poté byla pozitivně přijata 
všemi, kteří vnímají, že město posouváme 
k plánovaným aktivitám našich volebních 
programů. Rozvoj technické infrastruktu-
ry, obnova chodníků, práce na přípravách 
revitalizace městského parku a městské 
zeleně, na úpravách veřejného prostoru, 

a to i formou dílčích drobných oprav chod-
níků a ulic ve spolupráci TSMB a firem, 
které technickým službám pomáhají tyto 
potřebné drobnosti, o které jinak velké fir-
my nemají zájem, realizovat. Schválením 
rozpočtu města na rok 2020 jsme všichni 
zastupitelé, kteří návrh rozpočtu podpoři-
li, udělali významný krok pro rozjezd vel-
kých investičních akcí v části Mexiko.

Podařilo se nám navázat kontakty s no-
vými partnerskými městy ze Slovenské 
republiky (město Šaštín-Stráže), z Pol-
ské republiky (Kalwaria Zebrzydowska), 
v obou městech je o bližší spolupráci zá-
jem, zástupci obou měst navštívili i naše 
město, delegace z Moravských Budějovic 
navštívila obě nová partnerská města. 
Přitom jsme nezapomněli ani na partner-
ství s rakouským Kautzenem. Další roz-
voj spolupráce nebude už jen na vedení 
města, byli bychom rádi, kdyby se do vý-
měnných aktivit zapojily školy, organiza-
ce, spolky, jimž na všestranném rozvoji 
spolupráce a poznávání nových destinací 
bude záležet.

Pro širokou platformu fanoušků lední-
ho hokeje jsme se snažili udělat všechno 
pro to, aby třetí nejvyšší hokejová soutěž 
v našem městě zůstala, a to se také po-
dařilo. I když rozjezd nebyl jednoduchý 
a mnozí nešetřili a ani dnes nešetří hodně 
kritickými slovy, musíme říci, že nesmíme 
zapomínat, že ani začátky bývalých Žiha-
del nebyly jednoduché. Že i tehdy jsme 
zažívali prohry, že za tím, co se panu 
Stojánkovi podařilo v poslední sezóně Ži-
hadel 2005, byla dlouhá cesta dlážděná 
nepřízní, neúspěchy a konečně slávou, 
která klub málem přivedla do 1. hokejové 
ligy. Věřme, že stávající sezóna je startov-
ní a že nás v příštích nejméně dvou letech 
čeká více toho úspěšného.

Město ovšem žilo a žije také každoden-
ními starostmi obyvatel a jejich potřebami. 
Úřad je pravidelně vyhodnocován v rámci 

České republiky jako Přívětivý úřad, který 
vychází vstříc potřebám obyvatel celého 
regionu. Je pravdou, že v uplynulém roce 
úřad organizoval 64 svatebních obřadů, 
což není málo, uspořádal slavnostní přiví-
tání 24 nových občánků a zástupci města 
se účastnili celé řady blahopřání občanům 
k významným životním jubileím. Na tom 
všem se podílejí nejen úředníci města 
Moravské Budějovice, ale také samotné 
vedení města a členové rady města.

Co bychom si mohli do roku 2020 přát? 
Aby město pokračovalo v nastoupe-
né cestě rozvoje, aby lidé, kteří na úřad 
přijdou v roce 2020, byli spokojeni. A až 
budeme bilancovat v lednu příštího roku, 
abychom mohli říci, že jsme se posunu-
li o řádný kus vpřed. Takže hodně zdra-
ví, štěstí, spokojenosti a hodně pozitivní 
energie a pracovního elánu do roku 2020!

PhDr. Zdeněk Janderka, radní

Místní poplatek ze psů
Zastupitelstvo města na svém zase-

dání dne 2. 12. 2019 schválilo novou 
obecně závaznou vyhlášku o místním 
poplatku ze psů, účinnou od 1. 1. 2020.

Na základě novelizace zákona č. 
565/1990 Sb., o místních poplatcích 
došlo ke stanovení maximální hranice 
poplatku u osob starších 65 let. Od 1. 
1. 2020 tedy sazba poplatku ve výši 
200 Kč za prvého psa (300 Kč za dru-
hého a každého dalšího psa) platí 
nejen pro poživatele invalidního, sta-
robního, vdovského nebo vdoveckého 
důchodu, který je jeho jediným zdro-
jem příjmů, ale i pro osobu starší 65 let 
anebo poživatele sirotčího důchodu. 
Ostatní ustanovení vyhlášky zůstala 
beze změny.

Bc. Pavlína Prokešová, referentka 
odboru organizačního

…a peče je paní Marie Kosová. Ta totiž 
v letošním roce získala v celorepublikové 
soutěži Českého rozhlasu Pochoutkový 
rok na sladko 1. místo za své Kardinálské 
řezy. Jak nám paní Kosová sdělila, recept 
má od své maminky, která pocházela 
z Rakouska. Dodnes tyto řezy nechybí 
téměř na žádné slavnostní tabuli v Ra-
kousku a jsou zde velmi oblíbené. A mu-
sím uznat, že zcela právem. I my jsme 
měli možnost ochutnat toto jedinečné 
cukrářské dílo, které se doslova rozplý-
valo na jazyku. Lehké Kardinálské řezy 
ze žloutkového a bílkového těsta a mar-
melády, plněné kávovou šlehačkou, jsou 
opravdu jedinečnou pochoutkou. „A nejlé-
pe chutnají hned po vychlazení,“ dodává 
paní Kosová.

Starosta města Ing. Vlastimil Bařinka 
ji přijal na radnici v úterý 10. prosince 
2019. Paní Kosovou doprovodil 

Devatenáctka v letopočtu je již minulostí

Nejlepší řezy se pečou v Moravských Budějovicích

leden 2020 5leden 2020 5

město informuje
Ing. Petr Žák, ředitel Domu sv. 

Antonína, kde vypomáhá v kuchyni 
a pracuje se zdejšími seniory též jako 
dobrovolnice. Ing. Bařinka osobně 
ocenil cukrářský um paní Kosové, 
poděkoval za skvělou reprezentaci 
města Moravské Budějovice a předal 
jí květinu a dárek, který v kuchyni jistě 
využije. Nechyběl slavnostní přípitek 
a podepsání všech zúčastněných 
do pamětní knihy města.

Paní Kosová je velmi příjemná 
a usměvavá dáma, která se o své 
zkušenosti s pečením i s účas-
tí v soutěži velmi ráda podělila. Jak 
sama říká: „Jejich příprava není nic těž-
kého, vyzkoušet to může opravdu každý.“ 
A dodává: „Jedna z nejdůležitějších věcí 
při pečení je prostě jen a pouze trouba.“ 
A v tom jí dá za pravdu nejedna kuchařka.

V příjemné a přátelské atmosféře 
za účasti místostarostky města Bc. Jany 
Kiesewetterové i tajemnice MěÚ Ing. Jany 
Špačkové si všichni přítomní při šálku 
kávy a vítězných Kardinálských řezech 
popovídali o cukrářské soutěži, zkušenos-

tech i úspěchu paní Kosové a shodli 
se na tom, že takové sladké prvenství 
Moravské Budějovice ještě neměly.

Jak nám Marie Kosová sdělila, 
ona sama má z ocenění radost, ale 
mnohem více ji těší a naplňuje prá-
ce v Domě sv. Antonína, kde pracu-
je a pomáhá s péčí o zdejší seniory. 
Zdůraznila, že si váží práce všech 
zaměstnanců a dobrovolníků v Do-
mově. Jedná se o potřebnou a zá-
služnou činnost, kterou i ona dělá 
velmi ráda. Proto také vyjádřila přání, 
aby se do této dobrovolnické činnos-
ti zapojovalo více občanů, kteří jsou 

v Domě sv. Antonína vítáni.
Ing. Kamila Havlíčková,
vedoucí odboru kanceláře 
starosty a školství
Foto: Luboš Janoušek

ALZHEIMER PORADNA
8. 1. 2020 

(9.00–16.00)

DŮM S PEČOVATELSKOU SLUŽBOU

CHELČICKÉHO 904, MORAVSKÉ BUDĚJOVICE

Mgr. Marcela Rýpalová – vedoucí poradny
rypalova.m@alzheimerporadnavysocina.cz
tel: 561 111 323
mob: 733 629 018      (možnost objednat se předem)

Bližší informace Odbor sociální MěÚ Mor. Budějovice

V samém závěru listopadu oslavily dvě 
obyvatelky Domu sv. Antonína v Morav-
ských Budějovicích svá významná životní 
jubilea. Paní Marie Trávníčková půlkulaté 
a paní Marie Smrčková kulaté narozeni-
ny. Oběma Mariím při té příležitosti po-
přáli také zástupci města, jimiž tentokrát 
byly místostarostka Jana Kiesewetterová 
v doprovodu matrikářky Marie Janouško-
vé.

Paní Trávníčková návštěvu přijala v ko-
morním prostředí svého pokoje, kde jí zá-
roveň s výše jmenovanými zástupkyněmi 
radnice a personálem hodně zdraví, štěstí 
a spokojenosti do dalších let popřáli také 

Gratulace k dvojím významným narozeninám
odcházející ředitel DSVA Ladislav Chlou-
pek a jeho nástupce Petr Žák. Trochu do-
jatá oslavenkyně neskrývala z gratulací 
obrovskou radost, a to zejména, když se 
pokojem ozvalo mnohohlasé „Živijó, živi-
jó“. Převzala kytice, pamětní list a dárkový 
balíček a podepsala se do pamětní knihy 
města.

Druhý a neméně milý slavnostní akt 
proběhl ve stejném duchu vzápětí ve spo-
lečenské místnosti Domu sv. Antonína, 
kde se odehrála oslava narozenin Marie 
Smrčkové. V jejím případě se ke gratu-
lantům připojili mnozí spolubydlící, kteří 
jí za doprovodu klavíru a pod vedením 

Marie Trávníčková přijímá gratulaci od Jany Kiesewetterové. Marie Smrčková při podpisu do pamětní knihy města.

Ladislava Chloupka zazpívali tři národní 
písničky. Také tentokrát samozřejmě ne-
mohlo chybět obligátní a oblíbené „Živijó, 
živijó“.

Pravidlo, že občanům Moravských Bu-
dějovic a jejich místních částí, kteří slaví 
90. a vyšší narozeniny, gratulují zástupci 
města osobně, platí již několik let. O ta-
kové osobní blahopřání ovšem musí osla-
venci či jejich blízcí projevit zájem. Stalo 
se tak i ve druhé polovině posledního mě-
síce roku 2019, ale o tom více v únorovém 
vydání zpravodaje.

Luboš Janoušek

Ve dnech od 1. do 14. ledna 2020 proběhne 
opět po roce Tříkrálová sbírka, kterou v Morav-
ských Budějovicích organizuje Oblastní charita 
Třebíč. Sbírka je zaměřená na pomoc nemoc-
ným, postiženým, seniorům, matkám s dětmi 
v tísni a dalším sociálně potřebným skupinám lidí 
ve všech obcích našeho okresu.

Peníze, které při sbírce vhodíte do zapeče-
těných pokladniček, budou skutečně použity 
na pomoc lidem v nouzi jen v rámci okresu Tře-
bíč, a proto mohou někdy pomoci komukoli z vás.

Chci tedy předem poděkovat všem, kteří ko-
ledníky laskavě přijmou a přispějí jakoukoliv 
částkou.   Ludmila Slabá

Tříkrálová sbírka
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V pátek 6. prosince 2019 se konala vý-
roční valná hromada Sboru dobrovolných 
hasičů Moravské Budějovice, která tento-
krát byla navíc volební. Na programu totiž 
mimo jiné měla také několik voleb, z nichž 
vzešlo složení nového výboru a revizní 
komise. Jednání proběhlo ve společen-
ské místnosti staré hasičárny za účasti 
řady hostů, mezi nimiž nechyběli napří-
klad starosta Moravských Budějovic Vlas-
timil Bařinka či starosta okrsku č. 24 Dra-
hoslav Bastl.

Po úvodních formalitách přednesl ob-
sáhlou zprávu o činnosti sboru v uplynu-
lém období jeho starosta Vladimír Rů-
žička. V jejím úvodu připomněl, že SDH 

Moravské Budějovice 
má momentálně 104 
řádných členů (59 mužů, 
16 žen, dva dorostence, 
27 mladých hasičů a Flo-
riánků – dětí do šesti 
let). Dále se zevrubně 
věnoval činnosti sboru 
od předchozí výroční 
valné hromady a vyjme-
noval obrovské množství 
aktivit moravskobudě-
jovických hasičů včetně 
různých soutěží, brigád 
či pořádání společen-
ských akcí pro děti i dospělé. Neopomněl 

rovněž zmínit neutěšený 
technický stav staré ha-
sičárny a zdůraznil svoji 
obavu z budoucnosti 
této budovy.

Po vystoupení Vladi-
míra Růžičky následo-
valy přednesy dalších 
zpráv o hospodaření, vý-
jezdové jednotky, o čin-
nosti mládeže a sportov-
ního družstva a kontrolní 
a revizní komise. Účast-
níci také zvolili delegáty 
na okresní konferenci 
a na lednovou valnou 
hromadu okrsku č. 24.

Ve volbách do výboru SDH uspěli Vla-
dimír Růžička (staronový starosta), Libor 
Šťastný (1. místostarosta), Tomáš Křivan 
(2. místostarosta), Vladimír Růžička ml. 
(jednatel), Josef Růžička (pokladník), 
Radek Šplíchal (kulturní referent), Vlas-
ta Růžičková (kronika, ženy), Petr Unger 
(vedoucí mládeže), Lukáš Pecka (velitel 
SDH), Jan Šabatka (technické zabezpe-
čení) a Karel Nejerál (preventista). Reviz-
ní komise bude v následujících pěti letech 
pracovat ve složení Miroslav John, Jaro-
slav Musil, Pavel Šťastný ml.

Ještě před závěrečnou diskusí, do níž 
se zapojila většina hostů, proběhlo slav-
nostní předání ocenění a medailí několika 
členům SDH Moravské Budějovice.

Luboš Janoušek

V sobotu 23. listopadu 2019 hostil velký sál Besedy komponovaný pořad s názvem 
Listopad 1989 v Moravských Budějovicích. O průvodní slovo se postaraly Yvona Švaříč-
ková a Anna Prokopová, která na poslední chvíli nahradila nemocného Václava Kováře.

Foto: Luboš Janoušek

Výroční valná hromada hasičů

Vladimír Růžička při přednesu zprávy o činnosti SDH.

Medaili za zásluhy převzal Jiří Čírtek. Foto: Luboš Janoušek (2x)

OHNIVÉ ZPRÁVIČKY PODZIMNĚ-ZIMNÍ
Přeji všem čtenářům a přátelům 

hasičů krásný novoroční čas.

Ač by se mohlo zdát, že se hasiči 
na podzim uložili k zimnímu spánku, opak 
je pravdou. Hned na začátku září po ná-
vratu z dovolených jsme se vrhli na dů-
kladný a generální úklid naší hasičárny, 
který byl již více než nutný. Bylo potřeba 
uklidit hlavně garáže, kde měla do té doby 
uskladněny své věci Beseda. Poté se po-
sekl park u gymnázia a náš dvůr, přišla 
na řadu i půda. To nám zabralo opravdu 
téměř celý den, a tak jsme si večer jako 
takové malé poděkování sami sobě uspo-
řádali pořádnou hasičskou grilovačku. 
Jelikož hasiči jsou vlastně taková malá, 
nebo spíš velká rodina, o zábavu nebyla 
nouze. Upeklo se maso, narazil soudek 
a večer jsme strávili s pocitem dobře vy-
konané práce a v příjemné společnosti 
těch, které máme rádi. Přišly samozřejmě 
i partnerky našich členů, které nám také 
při naší činnosti velice pomáhají.

 V úklidu hasičárny se pokračovalo 
i dále. Vycídil se sál i kuchyňka, umy-
la okna, vypraly záclony. Zazimovaly 
se překážky na letišti a chlapi převážně 
po pondělních trénincích mladých hasičů 
postupně během podzimu pouklízeli han-
gáry a buňky a připravili letiště na zimní 
odpočinek. 19. října dopoledne se naši 
mladí hasiči a dorostenci zúčastnili bran-

ného závodu v Dalešicích a odpoledne 
spolu s dospělými a Floriánky nastoupili 
do průvodu na Císařském posvícení. 28. 
října jste mohli vidět naše členy v unifor-
mách, jak společně s městskou policií drží 

čestnou stráž při kladení věnců u příleži-
tosti oslav vzniku republiky.

V listopadu se začalo s přípravou 
na naši Výroční valnou hromadu, besídku 

ze společnosti

leden 2020 7

Charitativní akce Domu svatého Antonína
Začátkem měsíce prosince se usku-

tečnila v Domě sv. Antonína další sbírka 
na podporu projektu Adopce na dálku. 
Již desátým rokem zde obyvatelé i za-
městnanci společně přispívají podle 
svých možností do kasičky a získané 
peníze jsou posléze odeslány na účet 
Arcidiecézní charity Praha.

Projekt Adopce na dálku se snaží po-
moci dětem v rozvojových zemích a jeho 
cílem je zlepšovat situaci nejchudších 
dětí. Finanční dar zajistí adoptované-
mu dítěti nutnou zdravotní péči, umožní 
mu vzdělávat se a žít v jeho přirozeném 
kulturním prostředí. Obyvatelé a zaměst-
nanci DSVA takto podporují mladou dív-

ku z Ugandy, která díky této pomoci stu-
duje třetí ročník střední školy, vzdělává 
se z dvanácti předmětů a ráda by byla 
lékařkou.

Velké díky všem obyvatelům a za-
městnancům, kteří se rozhodli udělat 
dobrý skutek a pomáhat.

Ludmila Čáblová

Aktivní Klub důchodců působící při MKS Beseda připravil nejen pro své členy tradiční 
akci s názvem Mikulášské posezení. Ani tentokrát na ní nechyběly nadpřirozené bytos-
ti, dárky, hudba, tanec a občerstvení.
Foto: Pavel Čírtek

pro mladé hasiče a ještě se udělalo 
pár nezbytných oprav převážně na sále, 
které byly potřeba stihnout ještě před vy-
puknutím zimy. Doplnilo se nádobí a vy-
bavení do kuchyňky. 16. listopadu jsme se 
sešli na hasičárně a zahráli si poker. Byl to 
opět hezky strávený večer, nasmáli jsme 
se, protože to většina z nás hrála poprvé, 
ale bylo to příjemné uvolnění po každo-
denním shonu. 24. listopadu jsme se sešli 
pro změnu na zimním stadionu a zabruslili 
si. Přišlo cca 30 dětí, jejich rodiče a členo-
vé SDH a všem se sportovní odpoledne 
na ledě líbilo. Nemohu opomenout ani 

profesionální pomoc našich členů z JPO 
II. při průvodu Krampusáků městem. Jistě 
i díky jejich asistenci byli čerti i návštěvní-
ci mnohem klidnější a tuto akci si náležitě 
užili.

Vyvrcholením naší celoroční hasičské 
činnosti je ale Výroční valná hromada, 
která se letos uskutečnila v pátek 6. pro-
since. O jejím průběhu se více dočtete 
na straně 6.

 Nelze popsat, kolika akcí se my hasiči 
zúčastňujeme, ani kolik hodin strávíme při 
údržbě letiště a stále ještě naší hasičár-
ny. Stále se snažíme pracovat pro měs-

to a to vše děláme ve svém volném čase 
bez nároku na jakoukoliv odměnu či uzná-
ní. Jsme rádi, že se vám občanům akce, 
které pořádáme, líbí. Ať už jsou to plesy, 
zábavy, festiválek, tábory, soutěže nebo 
průvod, na který se přijdete podívat. Bu-
deme rádi, pokud nám svoji přízeň zacho-
váte i v roce následujícím.

 Přeji všem lidičkám v našem měs-
tě i celém regionu a hasičům z okolních 
obcí, se kterými úzce a úspěšně spolu-
pracujeme, krásné vykročení do nového 
roku, hodně štěstí, zdraví a lásky.

Za SDH Vlasta Růžičková, kronikářka

Nejstarší občan 
Zvěrkovic

V pondělí 11. listopadu 2019 oslavil nej-
starší obyvatel Zvěrkovic pan Josef Škor-
pik v domácím prostředí rodinného kruhu 
význačné životní jubileum – 90 let. Ke gra-
tulantům se s přáním zdraví a osobní po-
hody připojili i zástupci obce Zvěrkovice. 
Součástí milého setkání za přítomnosti 
nejbližších příbuzných bylo neformální 
posezení, při němž starosta předal osla-
venci kytici a dárkový balíček a společně 
si popovídali a zavzpomínali.

Štěpán Bartuněk, 
starosta
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Ve středu 4. prosince se naposle-
dy v roce 2019 sešla rada Morav-
skobudějovického mikroregionu. 
Jednání v malé zasedací místnosti 
moravskobudějovické radnice za-
hájila a poté také řídila předsed-
kyně tohoto dobrovolného svazku 
obcí Jana Kiesewetterová. Během 
devadesáti minut přítomní probrali 
všechny předložené body progra-
mu schůze.

Nejprve se zabývali žádostí Ivety 
Endlové ze sociálního odboru MěÚ, 
která chtěla zjednodušit formulář 
žádosti o dotaci pro poskytovatele 
sociálních služeb. Zástupci Denního centra Barevný svět totiž kriti-
zovali složitost vyplňování některých údajů o financování. Členové 
rady se jednomyslně shodli na tom, že formulář nikterak složitý není, 
a proto doporučili valné hromadě svazku zrušení některých údajů 

Zlatá svatba
V pátek 15. listopadu oslavili 50 let společného života, tedy zlatou svatbu, man-

želé Marie a Bohumil Lancmanovi z Meziříčka. Společně vychovali dvě děti a nyní 
se radují ze tří vnuček.

K jejich úctyhodnému výročí přišli s velkou gratulací, dárkem a kytičkou také za-
stupitelé naší obce. Toto krásné výročí bylo zapsáno v obecní kronice a potvrzeno 
podpisy obou oslavenců a starostky obce.

Dovolte, abychom jménem SDH Meziříčko i jménem obecního zastupitelstva 
manželům Lancmanovým ještě jednou poděkovali za jejich obětavou práci, kterou 
v obci vykonali, a popřáli ještě hodně společných let naplněných láskou, štěstím, 
zdravím a pohodou.            Emilie Kašíková

neschválit. Poté vzali na vědomí 
zprávu o dílčím hospodaření mikro-
regionu za rok 2019, která neobsa-
huje zjištění jakýchkoliv nedostatků.

V další části svého jednání radní 
mimo jiné schválili termín valné hro-
mady dobrovolného svazku obcí, 
jejichž zástupci se sejdou 4. února 
odpoledne v Lukově. O detailním 
programu únorové valné hromady 
bude rozhodnuto ve středu 15. ledna, 
kdy se opět sejde rada mikroregionu.

Radní rovněž prodiskutovali zále-
žitosti týkající se sportovního klání 
Obec našim dětem, které by letos 

měla uspořádat Želetava, oslav u příležitosti 20. výročí založení Mo-
ravskobudějovického mikroregionu a jeho další prezentace včetně 
zářijového druhého ročníku Festivalu ve znamení piva.

Luboš Janoušek

Setkání seniorů v Dešově
Setkání seniorů je již tradiční akce, kterou obec pořádá vždy 

ke konci roku. Stejně tak jako v minulém roce se dříve narození 
občané v hojném počtu sešli ve vyzdobeném kulturním domě, 
aby společně strávili příjemný páteční večer. Nejdříve vystou-
pily děti z mateřské a základní školy se svým programem, který 
se skládal z pásma básniček, písniček a tanečků, za které děti 
sklidily zasloužený bouřlivý potlesk. Potom se slova ujal starosta 
obce a seznámil účastníky s činností zastupitelstva a s děním 
v obci. Z výčtu investičních akcí zejména vyzdvihl dokončení 
čtyř nových bytů, dokončení chodníku v Malém Dešově a úpravy 
školního dvora. Prioritou v příštím roce bude mimo jiné přípra-
va šestnácti stavebních parcel pro mladé rodiny, rekonstrukce 
dětských hřišť a vybudování nových sběrných míst pro odpady.

Zastupitelé připravili seniorům bohaté pohoštění, po kterém 
následovala volná zábava. Ta v dobré náladě s kapelou Horňan-
kou pokračovala až do pozdních nočních hodin. Budeme se těšit 
na další setkání s našimi seniory v roce 2020.

Mgr. Jan Sigmund  Foto: Dana Popová

Zasedala rada Moravskobudějovického mikroregionu

inzerce
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Základní a mateřská škola ve spolupráci s OÚ Lukov uspo-
řádala v neděli 1. prosince slavnostní zahájení adventního ob-
dobí. Odpoledne začalo školním jarmarkem, na kterém si mohli 
přítomní zakoupit adventní i vánoční dekorace. Poté následoval 
bohatý kulturní program, který zahájil svým krátkým proslovem 
starosta Jan Vidourek. Popřál všem přítomným klidné prožití 
adventního času, krásné Vánoce a do roku 2020 hodně štěstí 
a zdraví.

Po starostově přání přišla na řadu vystoupení dětí a žáků míst-
ní ZŠ a MŠ. Děti ze školky předvedly krásné vystoupení ma-
lých čertíků, školáci zazpívali, zarecitovali a zahráli tři pohádky. 
Nejmenší žáci O perníkové chaloupce, starší předvedli pohádky 

Lotrando a Zubejda a Sněhurka. Za nádherná představení skli-
dili všichni účinkující zasloužený bouřlivý potlesk.

Na závěr příjemného odpoledne bylo připraveno bohaté po-
hoštění a nechybělo ani svařené víno. Poděkování patří všem, 
kteří se podíleli na přípravě a organizaci, ale především těm, 
kteří nás i v letošním roce přišli podpořit. Žáci a zaměstnanci ZŠ 
a MŠ Lukov vám přejí do nového roku hodně zdraví, štěstí, spo-
kojenosti a také to, abychom se dokázali zastavit a věnovat více 
času svým blízkým – dětem, rodičům, prarodičům, přátelům. Aby 
se nám nestalo, že až jednou my budeme mít čas, tak už možná 
nebude příležitost. Krásný rok 2020!

Blanka Potěšilová        Foto: Luboš Janoušek

Vydařený Adventní jarmark s vystoupením dětí z MŠ a ZŠ Lukov
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věr průvodu jsme ochut-
nali připravený teplý čaj 
a nakonec se dočkali 
i malého překvapení 
v podobě miniohňostro-
je.

Dnešní společnost 
se mění rychlým tem-
pem, stále dostupnější 
a pestřejší je nabídka 
různých akcí a zábav 
všeho druhu. Je těžké 
přijít s něčím novým, 
neobvyklým, překvapit 
a přilákat širší veřejnost. A i proto si vá-
žím každého nápadu, který se pokouší 

překonat zažité bariéry. 
A právě v tomto duchu 
se odehrávala akce po-
řádaná partou místních 
zvěrkovických nadšen-
ců (jako vždy pod zá-
štitou obce Zvěrkovice 
a SDH Zvěrkovice). Šlo 
o „1. ochutnávku vín 
ve Zvěrkovicích“, která 
se uskutečnila v sobotu 
30. 11. 2019. Pravdou 
je, že v kontextu celé-
ho regionu není tato 
událost něčím zcela 
neotřelým, ale pro naše 

certě společně na moravskobudě-
jovickém náměstí rozsvítíme vá-
noční strom a děti sdělí Ježíškovi 
svá nejtajnější přání. Nebylo tomu 
jinak ani 1. prosince 2019 a my 
jsme zažili krásný a příjemný pod-
večer, který se nesl v duchu zpě-

vu, kytar a rozzářených 
dětských tváří.

Právě v neděli prvního 
prosince se odehrál první 
adventní koncert v koste-
le sv. Jiljí a byl to koncert 
Kdousovské scholy. Kos-
tel byl naprosto zaplněný nadše-
nými posluchači. To, že byl koncert 
v kostele, nám krásně doplňovalo 
vánoční atmosféru. Po skončení 
koncertu se většina návštěvní-
ků odebrala k Památníku věčné 
slávy na náměstí Míru, kde v 18 
hodin začínal program. Kytarová 

V neděli 17. listopadu si lidé v celé naší 
zemi připomínali 30. výročí tzv. Sametové 
revoluce. Tuto informaci snad není třeba 
nijak zdůrazňovat, protože jsme ji z médií 
slyšeli snad ze všech stran. Každý si tuto 
významnou událost našich novodobých 
dějin oslavil po svém. My ve Zvěrkovicích 
jsme si v tento den uspořádali lampionový 
průvod. Ve večerních hodinách se před 
kulturním domem sešli občané všech vě-
kových kategorií, od malých dětí po seni-
ory. Většina příchozích si s sebou přinesla 
lampiony. Za jejich mihotavé záře vyšel 
tichý průvod ulicemi obce. Byla to příjem-
ná a důstojná vzpomínka na den, který tak 
výrazně změnil chod našich dějin. Na zá-

Vánoční čas je kouzelným obdobím. Je 
důležité umět se zastavit v předvánoční 
čas a umět si vychutnat slavnostní atmo-
sféru. Je to období, kdy by se lidé měli se-
tkávat, zažívat společné radosti, užívat si 
klidné chvíle, popřát si pohodové svátky… 
Je již tradicí, že po prvním adventním kon-

spoluobčany šlo o dobrou záminku pro 
společné neformální sousedské setkání 
a posezení. A to byl určitě jeden z primár-
ních cílů ochutnávky. A jak to celé probí-
halo? Na začátku si přítomní mohli zakou-
pit pamětní skleničku na víno se znakem 
Zvěrkovic, následovala krátká řízená de-
gustace několika vzorků vín z vinařství 
Vajbar Rakvice. Po ní pak následovala 
individuální ochutnávka připravených 
vzorků. K tanci a poslechu hrála během 
celého odpoledne a podvečera cimbálová 
muzika Majerán. Celá událost se setkala 
s pozitivní odezvou, což by nejlépe potvr-
dili snad všichni přítomní. A tak můžeme 
jen doufat, že za první ochutnávkou bude 
příští rok následovat druhá, poté třetí…

Text a foto Libor Nečesal

škola pod vedením Drahy Urbánkové nám 
zazpívala vánoční koledy a děti i dospělí 
se s radostí ke zpěvu přidali. Po zazpí-
vání koled děti poprosily stromeček, aby 
se rozsvítil. Když se tak za všeobecného 
nadšení stalo, lidé si popřáli krásné svát-
ky a odebrali se do svých domovů.

Mgr. Nikola Šťastná

OSLAVY 17. LISTOPADU
Oslavy 30. výročí Sametové revoluce probíhaly ve všech koutech naší 

republiky. Také v Častohosticích jsme se k těmto oslavám připojili. Z důvo-
dů souběhu s Martinským posvícením proběhla připomínka 17. listopadu již 
v pátek 15. 11. 2019. V podvečer prošel obcí lampionový průvod, který za-
hájila starostka obce Marie Vláčilová krátkým připomenutím listopadových 
událostí v roce 1939 a v roce 1989. Průvod byl zakončen v kulturním domě, 
kde následně proběhla přednáška na téma „Jak to bylo 17. 11. a co tomu 
předcházelo“, které se ujal mjr. v. v. Stanislav Balík. Po přednášce vznikla 
celkem bouřlivá diskuse, jak nám demokracie umožňuje. Každý má dnes 
možnost vyjádřit svůj názor.       Marie Vláčilová           Foto: Blanka Mácová

Pestrý listopad ve Zvěrkovicích

Rozsvícení vánočního stromu na náměstí Míru

Kdousovská schola v kostele sv. Jiljí. Foto: Luboš Janoušek

Kytarová škola Drahy Urbánkové. Foto: Luboš Janoušek
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V předvečer 17. listopadu, třicet let 
od v posledních týdnech nejvíce zmiňo-
vaného momentu naší moderní historie, 
uspořádal Úřad městyse Želetava kulturní 
podvečer připomínající a oslavující tři de-
setiletí svobody a demokracie v naší zemi. 
Setkání zahájil starosta městyse Ing. Ra-
dek Malý krátkým projevem, po němž 
následoval křest knihy Pověsti a příběhy 
ze Želetavy, jejíž autorkou je Mgr. Olga 
Nováková. Sama sebe označila spíše 
za opisovatelku než spisovatelku, ale i tak 
jí patří velký dík za tento jistě velmi nejen 
časově náročný a nelehký literární počin.

V průběhu večera se pak na pódiu vy-
střídaly všechny tři místní pěvecké sbory. 
Zpěváčci ze Sborečku svým vystoupením 
připomenuli posluchačům, jak nádherná 
je naše svobodná země, jak je krásně 

člověku, když se ocitne v náručí přírody. 
Zpívali tzv. pod taktovkou paní Kateřiny 
Drmotové, která navíc všechny uvedené 
písně sama otextovala a zhudebnila. Kou-
sek ze svých dětských srdcí dali do svého 
vystoupení i zpěváci Školního pěveckého 
sboru, kteří pod vedením PaedDr. Mileny 
Suché přednesli několik skladeb z autor-
ské dílny Zdeňka Svěráka a Jaroslava Uh-
líře, léty osvědčené autorské dvojice tvůr-
ců písní pro mládež. Jejich Hodiny zpěvu 
sledují nejen děti na televizních obrazov-
kách už od r. 1988. Vystoupení školáků 
tedy bylo takovou dálkovou, i když trochu 
opožděnou gratulací autorům.

Po nich už ovládla celé pódium žele-
tavská sesterská dvojice, Tereza a Lucie 
Chaloupkovy, členky třebíčské taneční 
skupiny Motus, které ve svém vystoupe-

ní s názvem „Srdce nehasnou“ předvedly 
krásu a ladnost moderního výrazového 
tance, jehož emoční prožitek byl navíc 
nápaditě doplněn hrou světel s nimi „tan-
čících“ luceren.

Poslední část koncertu patřila vesměs 
lidovým písním v podání smíšeného pě-
veckého sboru Florian. Skladby, které 
přinášely radost svým interpretům už 
v dobách dávno minulých, snad našly své 
posluchače i v dnešní uspěchané době 
moderní. Říká se ovšem, že spěchat se 
má pomalu. Nespěchejme tedy, nežeňme 
se s vědomím, co všechno jsme ještě ne-
stihli, co dalšího je třeba udělat. Zastavme 
se občas, vychutnejme si čas, který nám 
tu byl dán, a radujme se z toho, co nám 
život dal. Radost v nás totiž uvádí něco 
do pohybu. Je to uzdravující a inspirující 
síla. Radost jsme prožívali během „same-
tových dnů“, uchovejme si ji i do dnů, týd-
nů a let příštích. Třeba i s písní na rtech.

Mgr. Marie Dohnalová

Želetavská oslava 30 let od Sametové revoluce
Česká historie zaznamenala ve svém průběhu asi čtyřicet osudových osmi-

ček. Jednu z nich, tu zřejmě nejvýznamnější, jsme si v Želetavě připomněli 
před více než rokem, kdy jsme se sešli u příležitosti oslav stého výročí samo-
statného Československa. Nutno ovšem dodat, že i devítky zaujímají v české 
historiografi i významné místo. Proto se tedy i v roce 2019 naskytla příležitost 
k opětovnému setkání.

Sotva nastal listopad, začaly děti zvě-
davě vykukovat z oken, jestli už náhodou 
nepřijíždí Martin na bílém koni, a jelikož 
to ani tentokrát 11. listopadu 
nestihl, rozhodla se ZŠ Nové 
Syrovice jít mu naproti.

V pondělí 11. listopadu 2019 
uspořádala v podvečerních 
hodinách průvod, kterého se 
zúčastnilo mnoho zájemců. 
Po společném přivítání ná-
sledovala dobrodružná cesta 
přes celou vesnici. A protože 
se brzy stmívá, účastníci si 
osvětlovali cestu různými lu-
cernami, světýlky a samozřej-
mě i lampiony. Všichni, kteří 
zdolali podvečerní pochod, 
se po návratu ke škole moh-

ce přes Nové Syrovice údajně ztratil kůň 
svatého Martina podkovy a právě děti je 
měly za svitu světýlek najít. Podkovy byly 

nalezeny a děti čekala sladká 
odměna.

Akce byla vydařená a uvidíme, 
čím nás svatý Martin překvapí 
v roce 2020.

Monika Havelková, 
učitelka MŠ Nové Syrovice

li zahřát horkým čajem, přičemž na děti 
čekal ještě jeden důležitý úkol. Přesně 
před rokem na školní zahradě při projížď-

Svatomartinský lampionový průvod
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Pochod ze dvou obcí
V sobotu 16. listopadu 2019 si občané 

Jakubova a Martínkova společně připo-
mněli 30. výročí Sametové revoluce. Již 
pošesté se konal Pochod 17. listopadu, 
kdy z obou obcí vyjdou občané všech vě-
kových skupin, aby se setkali na hranicích 
katastrů. Na připraveném táboráku se 
opékaly buřtíky. Díky ozvučení se moh-
li účastníci zaposlouchat do písní, které 
zněly na demonstracích v roce 1989. Přá-
telé si povídali při skleničce dobrého vína, 
které bylo vyrobeno speciálně k 30. výročí 
pádu železné opony. Vše zakončil ohňo-
stroj a zpěv státní hymny. Počasí nám přá-
lo, a tak i účast byla hojná.

OÚ Jakubov
Foto: OÚ Martínkov

Po delší bych vás ráda seznámila s tím, 
jak naši klienti prožili uplynulé měsíce.

Počátkem května nás už poněkolikáté 
rádi navštívili pracovníci záchranné stani-
ce IKAROS. Klienti si prohlédli ohrožená 
zvířata v přírodě a poslechli vyprávění 
pana Hořáka o jejich záslužné práci, kte-
rou všichni oceňujeme. Někteří z našich 
obyvatel si znovu zajeli do Horáckého di-
vadla v Jihlavě a ocenili nevšední zážitek 
z představení.

Na Svátek matek k nám zavítaly, jak je 
už zvykem, děti ze ZŠ a MŠ v Třebelovi-
cích se svými učitelkami a všechny potě-
šily milým vystoupením. Rádi jsme mezi 
námi opět přivítali zpěváky a zpěvačky 
Lukovského pěveckého sboru vedeného 
paní Bartesovou, kteří nám svými písnič-
kami zpříjemnili nedělní odpoledne. Klien-
ty, které zajímá historie, zaujala návštěva 
našeho farního kostela ve Velkém Újezdě 
při Noci kostelů.

30. června jsme společně slavili pouť 

sv. Petra a Pavla, na kterou se scházejí 
lidé z celého okolí a všichni se na ni velmi 
těšíme. I přes náročné přípravy, které vše 
provázejí (včetně pečení cukroví klientek 
za pomoci personálu), je pro nás jednou 
z největších akcí v roce. Počasí nám přá-
lo, k poslechu všech přítomných zahrála 
kapela Horňanka a doufáme, že všichni 
návštěvníci byli spokojeni.

Celé léto nás trápily vysoké teploty, ale 
i přesto jsme se snažili maximálně vyu-
žívat počasí a pobývat na procházkách 
a v zahradě alespoň v dopoledních ho-
dinách. Někteří z klientů na teplo nedali 
a vydali se na pouť do Kostelního Vydří 
nebo se účastnili každoročního Rybízo-
braní. Mile nás překvapila návštěva pří-
buzných známé spisovatelky paní Vlasty 
Javořické. Měli zájem prohlédnout si náš 
Domov i okolí, kde prožila poslední měsíc 
svého života a kde také zemřela.

Tradičně, jako každý rok, jsme věno-
vali veliké úsilí chystání i průběhu už VII. 

Svatoanežských her, které proběhly po-
čátkem září. Soutěží se zúčastnilo šest 
zařízení se svým doprovodem, včetně 
našeho. Družstva se utkala ve čtrnácti 
disciplinách, které se snažily účastníky 
motivovat k procvičení paměti a hbitosti, 
ale především měly všechny přítomné po-
bavit a dát jim příležitost nejenom poměřit 
svoje schopnosti, ale také poznat nové 
lidi. Tato akce skončila vítězstvím ÚSP 
z Nových Syrovic, druhé místo obsadil 
Dům sv. Antonína z Moravských Budějo-
vic a třetí tentokrát zaujalo k naší veliké 
radosti družstvo našich klientů. Příjem-
ně strávený den ještě vylepšila slunečná 
obloha a všichni hosté i domácí se těší 
na další hry v roce 2020.

O dění v podzimním a vánočním období 
si vás dovolíme informovat v našem příš-
tím příspěvku.

Všem čtenářům přejeme vše dobré 
v nastávajícím roce 2020.

Marie Čajková, aktivizační pracovnice

ty z nás, kteří opravdu mrzli, bleskurychle 
zahřál kupříkladu čaj nebo svařák. Pohodo-
vou náladu všech přítomných posléze ještě 
vyšperkovaly koledy, které jsme si společně 
zazpívali. Nechybělo ani společné povídání. 
Tedy… povídali si ti, které nezlákal již zmíně-
ný čaj, popřípadě svařák. Ale vážně, všichni 
jsme si vítání adventu užili a tak to má být.

Začátek prosince je každoročně ve zna-
mení ještě něčeho. Nevíte? Chodí přece čert, 
Mikuláš a anděl, přičemž k nám zavítala tahle 
tradiční trojice také. Naštěstí se ukázalo, že 
pekelnou knihu hříchů ještě nemá popsanou 
nikdo z nás, a tak i když se někteří možná až 
do poslední chvíle obávali, zda to nebudou 
právě oni, kdo skončí v hlubokém pekelném 
pytli – nestalo se. Všechny obavy následně 
rozptýlili Mikuláš s andělem, kteří těm nej-
menším darovali balíček nejen sladkostí. A co 
čerti? Ti odešli hledat nenapravitelné hříšníky 
jinam. Tak zase za rok! Všichni přitom doufá-
me, že i tentokrát nám všem zůstane pekelná 
brána zavřená.

Pavel Mandát

Co se dělo v Domově sv. Anežky ve Velkém Újezdě

S blížícím se koncem kalendářního roku 
jsme se v Jackově rozhodli uspořádat hned 
několik společenských akcí. Náš program za-
počal 23. listopadu. Právě na tento den byla 
naplánována sešlost s pracovním názvem 
„Setkání dříve narozených“. Jejím cílem bylo 
jediné – docílit toho, aby se společně sešel 
co největší počet dříve narozených, kteří by si 
mohli nostalgicky zavzpomínat na doby, které 
už odvál čas. Povedlo se. V kulturním domě si 

dala dostaveníčko celá řada našich občanů. 
K dobré náladě při vzpomínání a klábosení 
přispělo rovněž bohaté občerstvení, jež zajis-
tilo, že všichni přítomní domů hladoví rozhod-
ně neodešli. Ostatně, stoly se pod náporem 
všelijakých dobrot opravdu prohýbaly, a to 
jsme nepotřebovali ani onen pověstný kou-
zelný pohádkový ubrousek. Celá akce byla 
velmi podařená, proto se v budoucnu těšíme 
na její opakování.

O týden později, tedy 30. lis-
topadu, jsme společně přivítali 
nastávající advent. Tradiční před-
vánoční čas je už tradičně spoje-
ný s rozsvěcováním vánočních 
stromečků. Stejně tak tomu bylo 
i u nás. A ačkoliv ten den vládla 
zima opravdu pevnou rukou, na-
prostou většinu z nás to neodra-
dilo. A bylo to tak snad i dobře. 
Vždyť Vánoce jsou odjakživa 
spojeny se zimou, takže nám 
mrazivé počasí pomohlo naladit 
tu správnou atmosféru, přičemž 

Předvánoční čas a společenské akce v Jackově
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Plavecké závody
Ve čtvrtek 28. listopadu 2019 se šest 

vybraných žáků z naší školy zúčastni-
lo plaveckých závodů na Základní škole 
Havlíčkova v Moravských Budějovicích. 
Tři soutěžící si zvolili za svoji plaveckou 
disciplínu kraul, dva prsa a jedna znak. 
Nakonec naše závodníky ještě čekala 
plavecká štafeta. Konkurence byla oprav-
du velká, z 13 zúčastněných škol soutěžilo 
200 malých závodníků. Nervozita panova-
la už od rána. Přestože děti bojovaly jako 
lvi, umístili jsme se na 13. místě. Důležitá 
je ale hlavně cenná zkušenost a zábava, 
což jsme splnili do puntíku. Žáci si závody 
velice užili a my jim děkujeme za hrdou 
reprezentaci naší školy. Jejich snaha byla 
právem odměněna sladkostmi.

Bc. Vladimíra Nesibová, 
ZŠ a MŠ Nové Syrovice

Malou slavnost v podobě přivítání ob-
čánků do života připravil v neděli 24. lis-
topadu 2019 pro rodiče tří malých dítek 
obecní úřad v Martínkově. Spolu s další-
mi rodinnými příslušníky a hosty všechny 
přivítal místostarosta obce Zdeněk Řepa. 
Po písničce členů místního pěveckého 
sboru se ujal slova starosta obce Josef 
Pléha: „Ještě hodně vody uteče, než se 
vaše děti naučí všemu, co správný muž 
či žena mají vědět a umět. Hodně bude 
záležet na vás, jak je povedete, kolik jim 
dáte pocítit své lásky, čemu všemu je 
naučíte a jak nároční k nim budete. Toto, 
a ještě mnoho dalších okolností rozhod-
ne, jaký každý z nich bude člověk. Zda 
budou ve svém životě šťastni a zda budou 
zdrojem dalšího štěstí a hrdosti i pro vás. 
Velmi vám přeji, abyste tyto role zvládli 

MARTÍNKOV PŘIVÍTAL TŘI NOVÉ OBČÁNKY

bez větších překážek a aby vám vaše děti 
všechnu péči a starostlivost v budoucnu 
oplatily,“ řekl mimo jiné.

Po podpisu rodičů a hostí do pamětní 
knihy následoval společný přípitek a za-
zněla závěrečná píseň členů sboru Jor-

dán. Přejme tedy malému Markovi a Da-
vidovi a malé Lauře, aby v Martínkově 
strávili šťastné a spokojené dětství a poté 
i dny dospělosti.

OÚ Martínkov
Foto: Vít Bláha

Exkurze ve sklárně

Ve čtvrtek 5. prosince jsme se vyda-
li na exkurzi do sklárny Karlov u Žďáru 
nad Sázavou. V příjemné atmosféře ro-
dinné sklárny a s odborným výkladem 
se nám naskytla unikátní možnost pozo-
rovat sklářské mistry, jak přeměňují žha-
vou hmotu v jedinečné postavy anděla 
a čertíka. Poté jsme si prohlédli nádher-

nou expozici skleněných výrobků a kaž-
dý si namaloval vlastní vánoční ozdobu, 
kterou si odnesl domů. Tato exkurze 
byla pro všechny úžasným a nezapome-
nutelným zážitkem.

B. Potěšilová, ZŠ a MŠ Lukov
Foto: R. Potěšil
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bylo svezení na vozíku taženém koníkem. 
Když se začalo stmívat, bylo potřeba vá-
noční strom rozsvítit. K tomu stačilo strom 
třikrát oběhnout a zakřičet: „Stromečku, 
rozsviť se!“ Povedlo se to až napotřetí, 
a pak se skutečně náš vánoční strom roz-
zářil v plné kráse.

V Želetavě jsme společně přivítali ad-
ventní čas už po osmé. Za tu dobu se způ-
sob vítání několikrát změnil a vždy k lep-
šímu. Vítání adventu se stalo nedílnou 
součástí společenského života v Želetavě 
a dík za to patří všem, kteří se na přípra-
vách i samotném průběhu akce jakkoli 
podílejí. Nejen nádherný smrk zdobí že-
letavské náměstí. Před radnicí se první 
svíčkou rozzářil adventní věnec a letos 
poprvé tu máme i krásný barevný betlém. 
Děkujeme všem, kterým činí potěšení dě-
lat něco pro druhé, a těm, kteří jenom kri-

Žehnání adventního věnce
Již poosmé se o první adventní neděli 

sešli občané Martínkova u velkého ad-
ventního věnce před budovou obecního 
úřadu k jeho požehnání a zažehnutí první 
svíce. S připomínkou několika důležitých 
akcí končícího roku a malým zamyšle-
ním vystoupil starosta obce Josef Pléha. 
Po něm význam doby adventní v souvis-
losti s očekáváním příchodu Ježíše Krista 
přiblížil duchovní správce farnosti P. To-
máš Mikula, který věnec po krátké mod-
litbě požehnal. 

Poslední den roku 2019 se babičtí 
občané vydali společně na tradiční sil-
vestrovský výstup na Tašky. Po návratu 
se sešli při teplém čaji a možná i grogu 
v kulturním domě, odkud se pak vraceli 
do svých domovů.

Dlužno dodat, že všechny akce připravil 
pro své občany Obecní úřad v Babicích 
ve skvělé spolupráci s jednotkou SDH Ba-
bice. Všem, jež se jakkoliv zasloužili o pří-
pravu a realizaci výše uvedených aktivit, 
patří velké poděkování.

Václav Kovář

tizují, vzkazujeme: „Udělejte něco i vy!“
Text a foto: Olga Nováková

Tak jako roky předchozí i v roce 2019 se 
babičtí občané sešli na prostranství před 
kulturním domem, v sobotu 30. listopadu 
2019 před 1. adventní nedělí, aby společ-
ně rozsvítili vánoční strom s betlémem. 
Paní starostka přivítala občany a hos-
ty. Pan Máca umocnil slavnostní náladu 
sólovým přednesem na trubku. Večerka 
v jeho interpretaci byla kouzelná. Pan fa-
rář připomněl přítomným význam Vánoc 
v životě křesťanů. Poté paní starostka 
Petra Černá již tradičně seznámila babic-
ké občany s prací zastupitelstva a obec-
ního úřadu za uplynulý rok. Následovalo 

pozvání k pohoštění do prostor kulturního 
domu, kde si občané povídali o nadchá-
zejícím čase adventu.

Ve čtvrtek 5. prosince obcházel Babi-
cemi ve večerních hodinách čert s Mikulá-
šem a hodným dětem naděloval toužebně 
očekávanou nadílku dobrot.

Před druhou adventní nedělí v sobotu 7. 
prosince se rozezněly prostory babického 
kulturního domu tóny Mikulášské disko-
téky, ve spolupráci s divadlem Ampulka, 
pro nejmenší a nejmladší obyvatele Babic. 
Po diskotéce se sešli rodiče a prarodiče 
dětí ke společnému přátelskému posezení.

Přítomné děti si pak v za-
sedací místnosti mohly na-
kreslit svá přání Ježíškovi, 
pro všechny byly připraveny 
teplé nápoje a pro ty nejmen-
ší i vánoční perníčky. Po se-
tmění došlo i k rozsvícení 
vánočního stromku v parku.

OÚ Martínkov
Foto: Vít Bláha

Babický advent

Do Lázo přišel 
Mikuláš

vé. Po vystoupení dětí dora-
zil Mikuláš s anděly a Lucifer 
s neposednými čerty. Nejprve 
se děti seřadily u váhy hříchů 
a následně pokračovaly před 
Luciferův trůn až ke svatému 
Mikuláši, kde se pochlubily 
naučenými říkankami a bás-
němi a za odměnu dostaly 
balíček od andílků. Potvrzením 
slušnosti našich dětí bylo, že 
žádné neodešlo s prázdnou. 
Na závěr nás čekalo překva-
pení v podobě čertů z Němec-

ka, kteří připomněli i dospělým, jak vypa-
dá opravdové peklo plné ohně a síry. Dle 
ohlasů považujeme akci za opravdu vyda-
řenou a všem zúčastněným děkujeme.

Petra Dubská

Ve čtvrtek 5. prosince 
v 16.30 hod. jsme plní očeká-
vání zahájili program mikuláš-
ské besídky. Úvodního slova 
se chopil pan starosta Martin 
Chalupa, který představil pro-
gram, přivítal přítomné a uve-
dl taneční vystoupení, které 
si přichystaly místní děti pod 
vedením Andrey Sosnaro-
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Na fotbalovém hřišti se-
známil naše borce s úko-
lem – natrénovat střelbu 
takzvanými nůžkami. Fot-
balisti vše pečlivě natré-
novali a soutěž ve studiu 
ČT Ostrava zdárně zvládli. 
Pro celou obec a fotbalis-
ty to soutěží neskončilo. 
Začala velká rekonstrukce 
sportovních kabin a fotba-
lový tým hrál a dosud hraje 
v dresech s logem Hodina 
pravdy.

Třešničkou na dortu celé listopadové 
akce byla do poslední chvíle utajená ná-
vštěva moderátora Petra Svobody. I přes 
časovou tíseň za námi do Domamile při-
jel, byť na hodinu a půl. Byl dojat naším 
pozváním, zhlédl celý připravený program 
a řekl nám pár „veselých historek z natá-
čení“ pořadu.

Naši mladí fotbalisté se svým trenérem 
natrénovali kop nůžkami na branku a před 
zraky všech přítomných předvedli, co se 
naučili. Pozvání přijala i většina tehdej-
ších aktérů soutěže a také oni se s úko-

„Buďte srdečně vítáni na naší malé 
oslavě! Je to už 15 let, co se místní fotba-
lový klub zúčastnil televizního soutěžního 
pořadu s názvem Hodina pravdy. Minulost 
je jistá, protože se na ní nedá nic měnit. 
Ani to, že jsme byli tehdy součástí této ve-
lice populární soutěže.“

Těmito slovy jsme zahájili setkání spo-
luobčanů, fotbalistů a přátel naši malou 
oslavu v sobotu 23. listopadu 2019. Před 
patnácti lety se domamilský fotbalový tým 
zúčastnil soutěžního televizního pořadu, 
do té doby určeného pouze rodinám. Jeli-
kož se zázraky dějí a podobných týmů se 
zajímalo více, byli jsme vybráni se soutěže 
zúčastnit. Televizní štáb přijel do Doma-
mile s moderátorem Petrem Svobodou. 

lem poprali stejně dobře jako před 15 lety. 
Do pozdních večerních hodin pak hrála 
k poslechu a tanci hudba.

Děkujeme vám všem, kteří jste nás 
podpořili před patnácti lety a přišli jste 
i v tento den si připomenout partu kluků, 
kteří pro nás vybojovali vítězství v sou-
těžním televizním pořadu. Přejme hodně 
sportovních úspěchů i dnešním fotbalo-
vým týmům Sokola Domamil.

Do nového roku 2020 přejeme hodně 
lásky a pohody všem. Zázraky se dějí 
těm, co jim věří.

Eva Soukupová

Hodina pravdy po patnácti letech

Přivítání adventního času v Želeta-
vě bylo opravdu velkolepé. Na první 
adventní neděli si připravili pořadatelé 
ze Sokola a SDH odpoledne plné pře-
kvapení pro dospělé, ale zejména pro 
děti. Kromě již tradiční Ježíškovy pošty, 
kdy děti svá přáníčka pošlou Ježíškovi 

na balónku, čekali na děti andělé, smeč-
ka čertů i samotný Mikuláš. Kdo se nebál, 
mohl navštívit nefalšované peklo v sále 
u Kacetlů. Na pekelném trůně pán pekel 
Lucifer četl malým neposluchům jejich hří-
chy a ti rádi slibovali, že už nikdy nebudou 
zlobit, že si budou uklízet hračky, mýt uši 

a vůbec cokoli, jen aby vyvázli ze spárů 
pekla. Komu byla zima, mohl se u Kacet-
lů ohřát a vyrobit si ozdůbku na vánoční 
strom a ihned ji také zavěsit.

Odhadem asi 200 lidí, kteří se sešli 1. 
prosince na želetavském náměstí, se 
mohlo zahřívat i jinak než v teplém sále 

u Kacetlů. Pořadate-
lé si pro ně připravili 
ve dvou várnicích čaj 
a punč a navíc zde ob-
cházel i jeden dobrý 
anděl, který nabízel do-
spělým z košíčku štam-
prličku dle vlastního 
výběru. Aby to dětem 
nebylo líto, od druhého 
dobrého anděla dostaly 
perníček nebo bonbon. 
Vítanou atrakcí pro děti 

Začátek adventu v Želetavě
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V sobotu 7. prosince 2019 se v Martín-
kově uskutečnila přednáška jednoho 
z bývalých studentských vůdců revoluce 
v roce 1989 Martina Mejstříka. Ten přijel 
na pozvání obecního úřadu, aby se se 
všemi posluchači podělil o své osobní 
vzpomínky na události, které provázely 
přechod naší země od totalitního sys-
tému ke svobodě. Zájem o akci bohužel 
nebyl příliš velký, ti, co přeci jen přišli, se 
od bývalého studenta Divadelní akademie 
múzických umění dozvěděli nejen detailní 

popis událostí z listopadu 1989, ale i to, co 
jim předcházelo. Martin Mejstřík se s nimi 
podělil o zajímavé postřehy z vývoje teh-
dejších událostí, z jednání v Občanském 
fóru i důvodech vyhlášené stávky. Připo-
jil i pár „perliček“ a detailů, které nejsou 
veřejně příliš známé, a na závěr ochotně 
odpovídal na dotazy přítomných. Jemu 
i mnoha dalším patří velký dík za to, že 
svojí odvahou a vytrvalostí přispěli k ob-
nově demokracie a svobody v naší vlasti.

OÚ Martínkov        Foto: Josef Pléha

Adventní těšení v Lesonicích

Přednáška Martina Mejstříka

Advent pro děti z Lesonic 
začal nedělním rozsvícením 
stromu na návsi. Krása stromu 
a jeho světlo má připravit naše 
srdce tak, aby byla schopná při-
jmout naději pro lidi, která přijde 
a rozzáří tak srdce všech. Děti 
znásobily světlo vytvořením ob-
razce ze svíček ve tvaru hvězdy, 
kterou očekáváme. Tentokrát 
na ně čekal anděl, který sbíral 
jejich dopisy pro Ježíška.

Ve školce se čertovsky naladi-
ly tvořivou dramatikou, písněmi, 
tancem a tvořením, takže Miku-
láš s čertem a andělem se slad-
kou nadílkou mohli přijít!

Společně se školáky ze zá-
kladní školy a případně rodiči 

navštívili kino a zhlédli pohádku 
Ledové království II. Jak jsou ty 
pohádky krásné! Stále přináší 
dětem naději, že dobro vyhraje!

Nakonec se děti ve školce 
dočkaly vánoční nadílky u stro-
mečku. Rodičům odpoledne 
předvedly, co vše se od podzi-
mu naučily a společně si ve vá-
noční atmosféře mohly hrát 
s novými hračkami, poslouchat 
koledy a ochutnávat cukroví.

Čekání na vytoužené Váno-
ce děti a školáci prožili s míst-
ními seniorkami při tvořivém 
dopoledni provoněném cuk-
rovím. Všichni si užili svátky 
ve zdraví a radosti.

V. Foralová, učitelka MŠ

Příchod adventu jsme v Ja-
kubově společně oslavili roz-
svícením našeho krásného 
pětadvacetimetrového smrku. 
Stálezelený a stále rostoucí jeh-
ličnan je ozdoben téměř stovkou 
barevných žárovek a zlatou hvěz-
dou na vrcholu. Již patnáctým ro-
kem se pod smrkem rozsvítil také 
betlém. Starosta obce Miroslav 
Kabelka představil 26 postav ze 
sena v životní velikosti. Pro za-
hřátí se během večerního setkání 
podával horký punč a čaj.

Děti z místní základní školy za-
zpívaly vánoční písně. K zamyš-

lení stojí určitě text jedné z nich. 
Nabádá nás, abychom netrávili 
tolik času v nákupních centrech, 
kde si vánoční pohodu a štěstí 
stejně nekoupíme. Ale abychom 
radši trávili čas s našimi nejbliž-
šími. Krásná slova zazněla také 
od našeho pana faráře Lubomí-
ra Řiháka, který vyprávěl příběh 
o svíčkách na adventním věnci. 
Kdy uhasínající svíce symboli-
zující pokoj, víru a lásku dokáže 
rozsvítit stále hořící naděje…

Eva Šrámková
Foto: Miroslav Kabelka

Rozsvícení vánočního stromu

V neděli 8. prosince se v přeplněném kulturním domě v Jaku-
bově konala již tradiční Vánoční besídka. Nejdříve vystoupily děti 
z mateřské školy s pohybovými skladbami. Chlapci si zacvičili 
při písni Večerníček, děvčátka se proměnila na malé princezny 
a tancovala se šátky. Nejmladší děti ze třídy Sluníček se staly 
malými kuchaři v písni Buchet je spousta. Po společných písních 
se staršími kamarády ze školy vystoupili mladí hasiči a členové 
turistického kroužku se skladbou Vltava, kterou pojali netradič-
ním způsobem za pomoci průhledných fólií. Další potlesk patřil 
žákům základní školy. Ti nejprve pomocí saní navodili tu správ-
nou atmosféru pro své písně a tance se zimní tématikou.

Text a foto: 
Miroslav Kabelka

Vánoční besídka
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dlikem se konal už v neděli 24. listopadu 
2019, kdy proběhly hned dva koncerty. 
První začal v 16 hodin a druhý v 19 hodin. 
Obě vystoupení byla vyprodaná a diváci 
tak mohli polehoučku nasávat příjemnou 
atmosféru nadcházejících Vánoc.

Zvolený repertoár byl velmi decentní, 
na klávesy Lucii doprovázel Petr Malásek. 
Lucie Bílá navštívila Litohoř již podruhé, 
poprvé zde vystoupila v květnu 2016 se 
svým Recitálem. Jako vždy podala ex-
celentní výkon, za který ji diváci odměnili 
nekončícím aplausem ve stoje. Dvaceti-
násobná česká slavice opět dokázala, že 
je opravdovou královnou české populární 
hudby. Velký úspěch sklidil také Jan Tou-

žimský, frontmen kapely Arakain, 
který potěšil všechny duetem s Lu-
cií Bílou – legendární vánoční písní 
Jiřího Suchého Purpura.

V Litohoři se Lucii Bílé a její-
mu týmu líbí komorní atmosféra 
a kouzlo malého sálu, kde každý 
divák má přímý kontakt s interpre-
tem. Věříme, že se za námi ráda 
opět někdy vrátí!

Koncerty Lucie Bílé
Nejen teploty a brzké stmívání nám všem 

připomíná čas Vánoc a příchod zimy. V Li-
tohoři už měli možnost zahájit toto krásné 
období roku o týden dřív. Vánoční koncert 
Lucie Bílé a program Bílých Vánoc s hosty 
Janem Toužimským a Zbigniewem Czen-

Hliněné tvoření
Vždy v sudé pondělí od 17:00 hodin 

se naplní školní dílna v Želetavě zá-
jemci o práci s keramickou hlínou. Při-
cházejí především ženy a dívky, které 
tvoření s hlínou baví a také se potřebují 
odreagovat od každodenních starostí 
a v neposlední řadě si chtějí vlastno-
ručně vytvořit originální dekoraci nebo 
dárek. Mladé maminky nebo babičky si 
s sebou vodí i své děti či vnoučata, kte-
rým také dělá radost netradiční tvoření.

Keramika se v Želetavě vypaluje už 
sedmnáct let. Od té doby tu zdatní hrn-
číři vyrobili stovky výrobků, které zdobí 
nejednu domácnost, dvorek či zahra-
du v městysi i okolních obcích. Práce 
s hlínou tak stále ještě úspěšně konku-
ruje jiným druhům zábavy.

Text a foto: Olga Nováková

Poslední listopadovou sobotu se v so-
kolovně v Nových Syrovicích konalo velké 
čertovské odpoledne spojené s nadílkou. 
Od 15 hodin se děti účastnily nejrůzněj-
ších soutěží a her, které pro ně připravily 
učitelky z mateřské školy. Na pomoc měly 
čerty a nebeské bytosti. Někteří čerti byli 
opravdu hroziví a děti se jich zpočátku 
bály. Ale postupem doby už společně řá-
dili na parketu při tan-
ci. Poslední společnou 
soutěží bylo přetaho-
vání lanem, kde na jed-
né straně zápolily děti 
a druhý konec pevně 
svírali čerti. Tentokrát 
dětem nepomohl ani 
starosta obce, který 
stál na straně dětí. Po-
prvé tak vyhráli pekel-
níci. V půl páté zhasla 
světla a do sálu vstou-
pil sv. Mikuláš. Krás-

ným projevem přivítal všechny přítomné, 
především ale děti. Ty odvážnější pak 
přednášely básničky a zpívaly. Odměnou 
všem byly balíčky s nejrůznějšími slad-
kostmi.

Oldřich Svoboda, 
starosta

Předvánoční dění v Litohoři

Foto: Honza Švanda

Na první adventní neděli se v Lito-
hoři pravidelně setkávají naši dříve na-
rození. Je velmi hezké propojit setkání 
všech generací u vánočního smrku, 
proto již třetí rok probíhá toto setkání 
právě na první adventní neděli.

Společné odpoledne začalo ve 13 
hodin vystoupením dětí ze Základní 
školy Litohoř. Poté následoval pro-
jev, ve kterém starostka obce shrnula 
uplynulý rok a události v něm prožité. 
Krátce nastínila i to, co nás v následují-
cím roce čeká. Závěrem popřála všem 

Františka Sobotky, který hraje na ta-
kových akcích pravidelně, za což mu 
patří velké poděkování.

Krátce před 17. hodinou se 
všichni dobře naladěni přesunuli 
před základní školu. Večer vyvr-
cholil žehnáním adventního věnce 
a také krátkým poselstvím našeho 
pana faráře. Malí návštěvníci se ale 
nejvíce těšili na rozsvícení zbrusu 
nového osvětlení stromu, na kte-
rém zářilo 2 500 ledkových svíček. 
Nové vánoční výzdoby se dočkal 
i kulturní dům.

Nakonec všechny děti poslaly prostřed-
nictvím balonků svá přání Ježíškovi a my 
dospělí jsme si jen tiše přáli, aby se nám 
všem naše přání splnila!

Hana Bustová

Setkání generací

krásné a pokojné Vánoce a hodně zdraví 
do roku 2020.

Po společném pozdějším obědě se již 
všichni bavili dle libosti. Mnozí se třeba celý 
rok neviděli, a tak bylo co si povídat. Celou 
atmosféru příjemně dokreslovala hudba 

Mikulášská nadílka
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Kdo se již nemohl dočkat Vánoc 
a toužil s předstihem nasát jejich atmo-
sféru, měl k tomu jedinečnou příležitost 
ve dnech 4. až 7. prosince 2019, kdy se 
v moravskobudějovických zámeckých 
konírnách konala tradiční akce s názvem 
Vánoce v konírnách. Prodejní výstavu 

vánočních dekorací zde již popáté ve spo-
lupráci s MKS Beseda uspořádalo Květinář-
ství Václava Trojanová.

Také tentokrát bylo co obdivovat, neboť 
podobně jako v předchozích čtyřech roč-
nících byly k vidění například různé typy 
interiérových a exteriérových dekorací, 

netradičně zdobené vánoční stromy či 
vánoční hrnkové rostliny v zajímavých 
úpravách. Výstava nabídla také dopro-
vodný program, v rámci kterého proběh-
lo adventní zpívání dětí z MŠ Jabula, 
vystoupení sboru Růžička a divadelního 
kroužku ze ZŠ TGM, ochutnávka vína či 
tvoření vánočních dekorací.

Luboš Janoušek

Vánoce v konírnách

Než přijde Mikuláš…
Ve čtvrtek 5. prosince 2019 se Besedou 

nesl dětský smích, vřískot z radosti a duch 
očekávání. Očekávání příchodu Mikuláše, 
anděla a trochu méně čerta. Pro děti bylo 
připraveno mnoho aktivit a soutěží, který-
mi je se svým ojedinělým humorem pro-
vázel všemi milovaný Mireček Kratochvíl. 
Děti za splněné úkoly dostávaly sladkou 
odměnu a nutno podotknout, že se ne-
bavili pouze naši nejmenší, ale i obličeje 
rodičů vykazovaly známky úsměvů, což je 
v hektické předvánoční době dosti vzác-

ný úkaz. Kdo nechtěl soutěžit, měl 
možnost malovat nebo vybarvovat 
obrázky čertíků a Mikuláše. Když 
se všichni dostatečně vyřádili, přišla 
řada na Mikuláše. Děti svými hlásky 
volaly: „Mikuláši, přijď mezi nás!“ 
A co myslíte? Přišel a byl na všech-
ny moc hodný. Za básničku nebo 
písničku rozdával dětem balíčky 
s ovocem a sladkým překvapením. 
Celé odpoledne se vydařilo, všichni 
odcházeli spokojeni a možná taky 
trochu unaveni.
Lenka Nechvátalová     

II. Adventní koncert

Soubor Skyey Gospel se po roce vrátil 
na jeviště Besedy ve skvělé formě. 

Foto: Luboš Janoušek

Moravskobudějovickou Besedou se 
druhou adventní neděli nesly krásné hla-
sy a tóny brněnského gospelového sboru 
Skyey Gospel. Tito mladí umělci po roce 
opět vykouzlili všem návštěvníkům husí 
kůži po těle, úsměv na tváři a do těla ve-
hnali energii, kterou v předvánočním sho-
nu musel každý ocenit. Hodinový koncert 
s krásným koncem, kdy tleskal a tancoval 
celý velký sál Besedy, tak lze tuto akci po-

psat v jedné větě. Doufáme, že síla, 
kterou jste zde načerpali, vám vydrží 
co nejdéle a budeme se těšit na vi-
děnou při dalších akcích, které v roce 
2020 připravujeme.

Lenka Nechvátalová

Foto: Pavel Čírtek
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Již 7. ročník adventního jarmarku se 
konal v zasedací místnosti OÚ v Nových 
Syrovicích týden před začátkem adven-
tu, a to ve dnech 22. až 23. listopadu 
2019. Slavnostní zahájení proběhlo před 
budovou obecního úřadu vystoupením 
dětí z místní školy s krátkým pásmem 
básniček a vánočních písní pod vedením 
p. učitelky Renaty Brychtové. Všechny 

Obnovují obecní les
Kůrovec. Jedno z nejčastěji skloňova-

ných slov posledních pár let. Malý brouk, 
ale velký neřád. Během několika málo týd-
nů dokáže změnit krásnou zelenou barvu 
stromů na nehezkou hnědou. Jen se po-
dívejme po okolí. Tam, kde ještě nedávno 
byly kopce porostlé lesem, není téměř nic. 
Kůrovec si nevybírá – je mu jedno, jestli 
likviduje lesy státní, obecní, církevní nebo 
soukromé. Napadené stromy je pak potře-
ba vykácet, a tak vznikají rozsáhlé holiny. 
Jednou z nejvíce postižených oblastí touto 

kalamitou je právě Třebíčsko. I v obecním 
lese v Martínkově došlo v uplynulých le-
tech k těžbě několika set kubíků převážně 
smrkového dříví a na pořad dne tak přišla 
i nutnost nové výsadby. V minulosti bylo 
každým rokem vysázeno několik set saze-
nic, v uplynulém roce obec využila mož-
nosti získat finanční prostředky na obnovu 
lesa z Fondu Vysočiny. Ten na pořízení 
oplocenky a nákup stromků přispěl část-
kou ve výši téměř 120 tisíc korun. V sobotu 
16. listopadu 2019 se asi dvacet místních 

přítomné přivítal starosta Nových Syro-
vic a přítomné seznámil i s akcemi, kte-
ré se v průběhu měsíce prosince budou 
konat. Poté se už davy návštěvníků vali-
ly po schodech nahoru, místnost se pak 
zdála být nafukovací. Kromě vánočních 
květin zde byly k vidění a ke koupi napří-
klad keramika, perníčky či dřevěné, prou-
těné i šité vánoční dekorace. Jen po dvou 

hodinách v pátek se zde 
vystřídaly stovky lidí z ce-
lého okolí. Byla slyšet 
slova chvály a obdivu, že 
naše ženy jsou opravdu 
kreativní. I v sobotu jar-
mark navštívila spousta 
lidí a zanedlouho stoly 
zely prázdnotou. Samo-
zřejmostí bylo podávání 
vánočního cukroví a pun-
če, které připravily šikov-
né ruce našich žen.

Dana Peřinková

Dotisk publikace
Hlavním počinem želetavské knihovny 

v roce 2019 bylo vydání drobné knížky Po-
věsti a příběhy ze Želetavy a okolí. Publi-
kace byla určena hlavně pro občany Žele-
tavy a okolních obcí, a proto byla vydána 
v nákladu pouze 400 kusů. Brzy se však 
ukázalo, že náklad nebude stačit. Do čtr-
nácti dnů bylo vyprodáno, takže když se 
při příležitosti oslavy 30. výročí Sametové 
revoluce knížka křtila, ti, co si ji na akci 
chtěli koupit, odešli s nepořízenou. Na-
štěstí nebyl problém provést dotisk 300 
kusů tohoto dílka. V nakladatelství nám 
vyšli vstříc a ještě před Vánocemi jsme 
mohli všechny zájemce uspokojit.

Kdo by měl ještě zájem a zatím si nesti-
hl tuto publikaci opatřit, máme ji k dispozi-
ci v obecní knihovně (středa 12:00–17:00 
hodin) nebo v kanceláři městyse.

Olga Nováková, knihovnice

První adventní neděle je na Lesné spja-
tá s tradičním rozsvěcením vánočního 
stromku. Slavnostně nazdobený smrček 
před kapličkou se před zraky necelé třicít-
ky diváků rozzářil v podvečer 1. prosince. 
Vlastnímu rozsvícení předcházel krátký 
proslov starosty obce, po kterém už ná-
sledoval odpočet nedočkavých malých 
účastníků. „Tři, dva, jedna, teď!“ Stromek 
svítí a tímto mohl advent začít i u nás. 

Atmosféru blížících se vánočních svátků 
navodily koledy v již tradičním podání kla-
rinetového dua, adventní náladu pak ještě 
umocnily děti s velkými prskavkami, kte-
rými na závěr setkání prozářily náves.

Další adventní tradicí ve vsi je Mikuláš. 
V doprovodu čertů a anděla prochází obcí 
a zavítá do každého domu. Nejinak tomu 
bylo i tentokrát – v předvečer svátku sv. 
Mikuláše se jindy poklidnou návsí neslo 

čertovské halekání a řinče-
ní řetězů. Děti byly na je-
jich návštěvu připravené – 
přednesená básnička nebo 
písnička jim zaručila, že je 
čerti neodnesou do pekla. 
Za statečnost dostaly děti 
od andělů sladkosti, dospělí 
byli podarováni čertovskými 
perníčky. Ani letos pekelní-
ci u nás žádného hříšníka 
nenašli, a tak museli odejít 
s prázdnou… Všem spolu-
občanům přejeme v novém 
roce pevné zdraví a hodně 
úspěchů.

Marcela Havelková

obyvatel sešlo na brigádě, během které 
vysázeli stovky poloodrostků douglasky, 
buků, modřínů, lip a ptačích třešní. Za jed-
no dopoledne se ale vše nestihlo, takže 
o týden později práce na výsadbě pokra-
čovaly. Díky ochotným a obětavým obča-
nům tak na místech uvolněných kalamitní 
těžbou začíná vyrůstat nový les pro příští 
generace.

Josef Pléha, starosta obce

Adventní jarmark

Rozsvícení vánočního stromku a Mikuláš na Lesné
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brali jsme půdní vzorky a rozborem zjišťo-
vali, jaké druhy stromů bude nejlepší vy-
sázet,“ děvčata ze sedmého ročníku Eva 
a Táňa hodnotí práci posledních dvou mě-
síců. „Taky jsme nakreslili plánek lesíka 
a studovali metodiku, jak lesík vysázet,“ 
dodává deváťák Vojta. „A pak nastal ten 
velký den,“ vzpomíná Ondra, „bylo sice 
špatné počasí, ale přesto jsme vysázeli 
s rodiči i sourozenci celou paseku buků, 
jeřábů, dubů a pár lesních jabloní a hruš-
ní.“ „Do autobusu jsme sedali úplně mokří, 
ale nějak nám to nevadilo,“ povídá Katka.

Náš Tajný lesík roste za oplocenkou 
u silnice na Dešov a děkujeme Lesům ČR 
a jmenovitě panu lesníkovi Petru Barteso-
vi, že jsme mohli své plány realizovat.

Čtenáři tohoto článku, co ty? Nechceš 
také zkusit nějakou malou změnu pro lep-
ší životní prostředí?

Za ekotým při ZŠ TGM
Jana Hanáková

notlivé třídní kolektivy, například 7. 
C se rozhodla, že omezí používání mik-
rotenových sáčků nejenom ve škole, ale 
i doma a že přestane balit sešity do igeli-
tových obalů. 6. A dala na dveře své třídy 
plakát „Igelitkám vstup zakázán“ – snaží 
se snížit spotřebu plastů. Někteří žáci si 
předsevzali, že nebudou během čiště-
ní zubů pouštět vodu, a touto maličkostí 
ušetří jedna třída denně 7 litrů vody. Třídy 
mladších dětí se zaměřily na sázení rost-
lin do keramických misek a zavázaly se 
o zasazené rostliny po celý rok pečovat.

Ekologický kroužek Tereza také na pod-
poru této výzvy vysadil svůj „Tajný lesík“. 
„Nejdříve jsme se šli podívat na Heřman-
ské kopce, jaké stromy u nás bez problé-
mu rostou,“ povídá druhák Honzík. „Pak 
jsme na školní zahradě do písku postavili 
model lesíku z větviček,“ doplňuje ho Filip. 
„My starší jsme zatím v lese pod vedením 
lesníka Petra Bartese čistili paseku. Ode-

Jednou z pěkných tradic Základní školy 
a Praktické školy v Moravských Budějovi-
cích je pořádání Vánočního jarmarku. 
Krátce před adventním časem se schá-
zíme v zámeckých konírnách s širokou 
veřejností a snažíme se navodit příjem-
nou slavnostní atmosféru. Také letos 
jsme se vánočními písněmi, koledami 
a básničkami přenesli do vánočního ob-
dobí prostřednictvím vystoupení našich 
šikovných žáků. Společně s nimi jsme si 
zazpívali a příjemně se naladili.

Úvodní slovo pronesla ředitelka školy 
Mgr. Miroslava Zvěřinová. K přítomným 
promluvil také Ing. Vladimír Novotný, 
náměstek hejtmana Kraje Vysočina, 
radní pro oblast školství Ing. Jana Fi-
alová a místostarostka města Moravské 
Budějovice Bc. Jana Kiesewetterová. Ne-
šetřili slovy chvály na adresu všech, kte-
ří se podíleli na zdárném průběhu akce. 
Po hřejivých slovech řečníků následovalo 
tradiční rozkrojení vánočního dortu. Tohoto 
úkolu se s grácií ujala Jana Fialová a ote-
vřela tímto slavnostně naši akci.

Jako každý rok také letos žila naše škola 
přípravou Vánočního jarmarku několik týd-
nů. Každý chtěl přispět svými originálními 
výrobky i těmi, o které bývá každoročně 
velký zájem. Vyučující se žáky se s vervou 
pustili do vyrábění. Velkou motivací jim 
bylo to, že se výsledky jejich práce budou 
líbit. S výrobou adventních věnců i s peče-
ním cukroví nám pomáhaly také některé ši-
kovné a ochotné maminky našich součas-
ných i bývalých žáků. Snaha všech byla 
oceněna mnohými slovy chvály návštěv-
níků a zakoupením výrobků. Lidé si mohli 
vybírat například na stánku s keramikou, 
adventními věnci, dřevěnými hračkami, 
v nabídce byly výrobky z vlny, háčkované 
ozdoby, andělé z různých materiálů, látko-
vé adventní kalendáře, perníkové výrobky, 
betlémy a mnoho dalšího. Bonusem byla 
ochutnávka sedmdesáti druhů cukroví. 
Samozřejmostí již na našem Vánočním jar-

marku bývá punč ve dvou variantách, aby 
se mohli zahřát také děti a řidiči.

Ukázku řemesel opět obstarala naše žá-
kyně Ivanka, jejíž precizní vyšívání potěší 
oko všech, a pan Jíra, nad jehož řezbář-
ským umem žaslo mnoho návštěvníků jar-

marku. Zájemcům s radostí ukazoval svou 
práci a také vystavoval vzácné papírové 

jesličky z roku 1880 dochované ve sbír-
kách sběratelů, jesličky z 30. let minulé-
ho století z Německa a reklamní betlém 
Františka Perola z 30. let 20. století.

Podle mnohých ohlasů zúčastněných 
osob se Vánoční jarmark naší školy líbil 
a vydařil. Je to pro nás velkou motivací 
a impulsem do příštího roku a také ra-
dostí z dobře vykonané práce. Děkuje-
me všem za přízeň a těšíme se na vás 
zase za rok. Taktéž děkujeme Městu 
Moravské Budějovice za poskytnutí 
příspěvku na jarmark a MKS Beseda 
za poskytnutí prostorů k realizaci vý-
stavy. Srdečně přejeme všem spoluob-

čanům v novém roce pevné zdraví, hodně 
štěstí a osobní pohody.

Text a foto: Mgr. Brigita Špičáková

Jarmark navodil vánoční atmosféru

Čertovská přípravka
Ve středu 4. prosince se naším měs-

tem přehnala devadesátičlenná horda 
strašlivých malých čertů. Vrčeli, hudrali 
a davy lidí před nimi prchaly do bezpe-
čí. Já jsem určitě viděla aspoň jednoho, 
který prchal. Když se z řad čertovské-
ho dorostu ozval hrůzostrašný popěvek 
Budliky budliky, zastavovala i auta. Čerti 
vyrabovali, co se dalo, včetně spořitelny 
a radnice. Škoda, že se všichni polape-
ní hříšníci při pohledu do těch strašných 

tváří zalekli a vykoupili se písničkou 
nebo nějakou sladkostí. Pytel, který byl 
na ně připraven, zůstal nakonec prázd-
ný. Za rok však se čertovská přípravka 
vrátí a pak…?

Z nejmenovaného zdroje jsem se 
dozvěděla, že čerti vylezli ze školy. Prý 
z Masarykovy. Vzhledem k tomu, že 
na tuto školu chodí samé hodné děti, 
není to možné.

Věra Pokorná
Foto: Luboš Janoušek
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Týden před podzimními prázdni-
nami jsme vyjely reprezentovat naši 
GLOBE školu na setkání učitelů GLO-
BE škol do italského Terstu. Protože 
jsme se takové akce účastnily popr-
vé, byly jsme patřičně napnuty – bu-
deme všemu rozumět? Nebude naše 
prezentace Ptačí návraty pro odbor-
né publikum příliš triviální? Zvládne-
me se bez potíží přepravit na tak vel-
kou vzdálenost v plánovaných deseti 
hodinách? Toto a podobné myšlenky 
se nám honily v hlavě, když jsme na-
sedaly ve Znojmě do vlaku směr Ví-
deň. Zde jsme v pohodě přestoupily 
na dálkový autobus a pokračovaly ro-
vinami i horami do Terstu. Toto město 
je do dneška velkým přístavem, tak-
že nás zde uvítaly bělostné plachty 
kotvících výletních jachet. V záři za-
padajícího slunce jsme si prohlédly 
historický střed města a vyhledaly si 
ubytování.

Druhý den vše začalo – v budově 
bývalé tlakové elektrárny se setkali 
zástupci 24 evropských států a USA, 
aby si vyslechli odborné přednášky 
a sdíleli své zkušenosti ve výchově 
žáků a jejich vztahu k přírodě. Něko-
lik prvních vystoupení nás přesvěd-
čilo, že téma našeho bádání bude 
pro všechny společné – ochrana klimatu 
Země. Po obědě jsme spěchaly připravit 
prezentaci našeho projektu Ptačí návraty. 
V našem sále měli svá vystoupení učitelé 
z Malty, kteří představili plán zalesnění os-
trova, a dvojice profesorů z Itálie, kteří se 
věnují otázce plastů v odpadních vodách.

K našemu údivu se u našeho stolku 
střídaly skupiny účastníků a diskutovaly 
nad výstupy naší práce. Tu ocenil i ředitel 
projektu Globe Tony Murphy. Upřednost-
ňovali využití nashromážděných meteoro-
logických dat k ověřování hypotézy, že od-
lety a přílety ptáků nezáleží na průměrné 

měsíční teplotě vzduchu. Docela jsme se 
zapotily, protože otázky v angličtině nebo 

v italštině byly docela složité a pro-
zrazovaly, že tazatele naše nápady 
zaujaly.

Další dny jsme se věnovaly návště-
vám odborných dílen, ve kterých nám 
lektoři ukazovali, jak předat žákům in-
formace například o koloběhu uhlíku 
v přírodě, jak vzniká sucho nebo proč 
je nebezpečný výskyt invazivních 
druhů rostlin a zvířat.

Spolu s ostatními jsme zavítali 
i do dvou italských škol zabývají-
cích se přírodovědnou gramotností. 
Zaujala nás návštěva základní ško-
ly ve Fiumicino, kde se děti ve věku 
7–10 let věnovaly přírodovědnému 
bádání a ještě o svých činnostech vy-
právěly v pěkné angličtině.

Mezi velké zážitky patřila společná 
večeře v historické kavárně v Ter-
stu, kde jsme se kromě jídla věno-
vali i zpěvu a tanci s živou hudbou. 
Prohlédli jsme si i usedlost uprostřed 
vinic a relaxovali pod stromořadím 
stoletých cypřišů. Pobyt jsme zakon-
čili návštěvou největšího jeskynního 
komplexu Itálie Grotta Gigante.

Podstatné z celé konference je, 
že jsme mohly sdílet zkušenosti se 
svými kolegy. Dovezly jsme spoustu 
nápadů a doufáme, že s některými 

účastníky budeme v kontaktu i nadále.
Arrivederci, amici! Goodbye! Aufwie-

dersehen!
PS: Víte, jak se italsky řekne špaček? 

Storno!!
Jana Hanáková a Romana Průšová,
ZŠ TGM Moravské Budějovice

Celý loňský rok se nesl ve znamení vý-
znamných národních výročí, která jsme 
se na Gymnáziu a SOŠ v Moravských 
Budějovicích snažili připomenout formou 
různých studentských projektů. Vyvrcho-
lením pro nás byla účast na mezinárodní 
konferenci Železná opona v nás, jež se 
uskutečnila 22. listopadu 2019 v Mikulo-
vě. Tato událost se konala u příležitosti 30. 
výročí pádu železné opony a byla spojena 
s pietním aktem a odhalením sousoší Od-
loučení nově umístěného na Stezce svo-
body. Jednalo se o významný přeshra-
niční projekt, konaný pod záštitou české 
a rakouské vlády.

Po ukončení slavnostního ceremoniálu 
spojeného s pokládáním květin následo-
val program na mikulovském zámku. Tuto 
část zahájili studenti našeho gymnázia 

s SUPŠ Jihlava-Helenín. 
Ti ve svých příspěvcích 
seznámili přítomné s díly, 
která vytvořili v rámci pu-
tovní výstavy s názvem 
Překonej stěnu smrti. Pří-
jemně nás překvapilo, že 
součástí expozice výstavy 
byl i horkovzdušný balón 
moravskobudějovického 
rodáka Jiřího Runkase, 
jehož překažený pokus 
o opuštění republiky se 
stal inspirací i pro některé studentské 
práce.

Poté měli studenti možnost vyslechnout 
příspěvky účastníků konference a velkou 
zkušeností pro ně bezesporu byly i rozho-
vory s přítomnými reportéry.

Jsme velice rádi, že se studenti mohli 
této akce zúčastnit, protože se mimo jiné 
stala i symbolickým oceněním jejich půl-
roční práce.

Mgr. Květa Bretšnajdrová, Gymnázium 
a SOŠ Moravské Budějovice

Špaček se řekne italsky STORNO

Gymnazisté zahájili výstavu na mezinárodní konferenci

Ekoškola slavila
Světový den ekoškol jsme slavili také 

v naší ZŠ TGM Moravské Budějovice. 
Připojili jsme se tak k dvěma stovkám 
ekoškol v České republice a tisícům eko-
škol ve světě. Připomněli jsme si zásady 
našeho ekokodexu, které dělají školu 

ekoškolou – např. šetříme energiemi – 
neplýtváme vodou – minimalizujeme od-
pad a vzniklý třídíme – chráníme přírodu. 
Sdružení Tereza, se kterým dlouhodobě 
spolupracujeme, vymyslelo videoštafetu, 
kterou jsme měli čest zahajovat. „Odpad 
na naší školní zahradě se snažíme zpra-
covat na kompost,“ říkali ve výzvě chlapci 

ze 7. B, „a kdybychom mohli rozhodovat 
ve světě, zřizovali bychom malá vodní 
díla, aby se zadržela voda v krajině.“

Děti z ekotýmu vyhlásily výzvu – roz-
hodněte se nějakou třeba maličkostí zlep-
šit své chování k našemu životnímu pro-
středí. Program jsme nazvali 21 změn pro 
život a do něho se zapojovaly jed-
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Zvýšenou dávku emocí na moravsko-
budějovickém zastupitelstvu vyvolal ná-
vrh mimořádných odměn za rok 2019 pro 
některé zastupitele a pana starostu. Proč 
jsme byli proti?

Vedení města navrhlo 9 zastupitelům 
odměny. Nedostali jsme uspokojivé vy-
světlení, proč byli navrženi konkrétní za-
stupitelé a jiní nikoliv (na odměny byl na-
vržen pan starosta, paní místostarostka 
nikoli. Rada doporučila např. odměny i pro 
zastupitele L. Binku, když se o nich mělo 
hlasovat, tento bod z programu “záhadně” 
zmizel).

Neadekvátní bylo také odůvodnění na-
vržených odměn – většinou se jednalo 
o „aktivní účast na komisích“. Je důležité 
vědět, že za “účast” na komisích jsme pra-
videlně odměňováni každý měsíc. Není 
tedy žádný důvod pro odměny za “do-
cházku.” Vedení města nepředložilo nic, 
čím by objektivně odůvodnili mimořádné 
výkony zastupitelů. Stejně tak v případě 
odměny pro pana starostu – v odůvod-
nění nebylo nic nad výkon běžné agendy, 
za co bychom ho měli ocenit. Proto jsme 
hlasovali PROTI všem návrhům na odmě-
ny, včetně našich.

Náš tým zastupitelů považuje práci pro 
město za poslání. Rozhodli jsme se tak 
dobrovolně, chceme přispívat k rozvoji 
města. Pracujeme v komisích a výborech 
– práce odvádíme hodně, ale adekvátní 
odměnu přijmeme, až bude finanční situ-
ace města stabilní.

Na odměnách mělo být vyplaceno cel-
kem 263 601 Kč (z toho ½ připadá na od-
měnu pro starostu). V době, kdy vedení 
města často zdůvodňuje svá rozhodnutí 
nedostatkem financí v rozpočtu, nám při-
jde absurdní vyplatit čtvrt milionu na od-
měnách.

Smutně groteskní bylo tradiční závěreč-
né defilé pana Bařinky, kdy všem vyčetl, 
že své odměny chtěl darovat na dobročin-
né účely ve městě. Tato argumentace je 
samozřejmě naprosto zcestná – odměny 
musíte zdanit, zaplatit povinné odvody, 
a tak na případné darování na dobročinné 
účely je vynaložena mnohem vyšší část-
ka, než pokud bychom konkrétní věc pod-
pořili přímo z městského rozpočtu. Takové 
plýtvání penězi odmítáme připustit.

Jan Švaříček, 
zastupitel Za lepší Budějovice a ODS

Proč jsme odmítli odměny pro zastupitele?
neukázněně. Motali se mezi nás 

a nerespektovali naši zónu. Děláme to pro 
jejich bezpečí, ale hlavně, aby se mohla 
udělat i show a jelikož v masce opravdu 
téměř nevidíte, vězte, že to bylo nepříjem-
né. Chápeme, že každý si chce na čerta 
sáhnout a vyfotit se s ním, ale počkejte 
s tím na příští rok do koníren...

Průvod proběhl bez komplikací a dle vý-
razů zúčastněných si troufnu i neskromně 
tvrdit, že úspěšně. Chvíli po průvodu, 
po tom, co jsem si sundal masku a byl 
vyčerpán, zapřemýšlel jsem, zda i tento 
další rok neúnavné práce a probdělých 
nocí nad maskami stál za to, a já si pev-
ně rozhodnut řekl ano. Sám se moc těším 
na příští ročník, protože už teď víme, že 
obě skupiny z letošního roku se zúčast-
ní a přibude další pekelná smečka. Naše 
skupina theatro Špeluňka se rozroste 
o další členy a o další pekelné stroje. Tak-
že mi nezbývá než vám všem poděkovat 
za skvělou atmosféru, Besedě za otevře-
nou ruku a pomoc, hlavně Zdeničce Plač-
kové za trpělivost a za půjčení jejího krá-
lovství kostýmů, kde jsem tvořil, svému 
švagrovi Františku Dvořákovi za skvělé 
zvony a tátovi za pomoc a mnoha dalším 
lidem, bez kterých by to nešlo, sami víte. 
Tak 28. listopadu 2020 v 18:00 hod. se bu-
deme těšit na další Krampus ročník.

Patrik Holík
Foto: Luboš Janoušek

Tváře Sametové 
revoluce

Dovolte mi ještě jednou se ohlédnout 
za třicátým výročím Sametové revoluce 
tak, jak si jej připomněli studenti 2. A a 3. 
A našeho gymnázia v listopadových hodi-
nách angličtiny. V rámci projektu „Faces 
of the Velvet Revolution“ – Tváře Sameto-
vé revoluce, zvolili deset z mnoha osob-
ností, které si spojujeme s průběhem 
událostí v listopadu 1989. Vybrali si jména 

dokončení na str. 24
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Krampus podruhé a mnohem lépe...
Setmělá ulice, kouř, zápach síry a rudá 

světla. Po chvíli se vynořují siluety s rohy 
a planoucíma očima. Krampus zavítal i le-
tos do Moravských Budějovic. Rakouská 
obdoba českého čerta, která je ovšem 
hrůznější, děsí i dospělé návštěvníky. 
Po loňském prvním ročníku, který nebyl 

až tak úspěšný, protože sám jsem moc 
nevěděl, do čeho se pouštím, jsem sám 
zvažoval, zda do toho jít. Rozhodnutí bylo 
ano. Bylo mi jasné, že musíme na všem 
zapracovat, opatřit průvod dýmem, hud-
bou a zapracovat i na kostýmech. Bylo 
již září a nás oslovila skupina Krampus 

ericius Vysočina s tím, že by se 
rádi přidali. Po tom, co jsem zhlé-
dl jejich fotky a nabídli hostování 
také skupiny Krampas X, jsem 
byl nadšen.

Nadešel den průvodu a já 
od rána byl neodpočatý po no-
cích strávených v půjčovně 
kostýmů, ale i přesto jsem se 
zvláštním způsobem těšil na ve-
čer. Dopoledne bylo ještě několik 
dodělávek a odpoledne to pravé 
šílenství začalo.

V konírnách ve velkém sále 
se nahromadilo 50 lidí, kteří šli 
v průvodu v kostýmech, včetně 
23 čertů. Přípravy vrcholí, na mě 
se začaly sypat dotazy, což mě 
začalo znervózňovat. Poté, co 
jsme zprovoznili náš pekelný vo-
zík s hudbou a dýmem, jsem se 
dostal do takové klidnější nálady. 
Přiblížila se pátá hodina, a my 
se začali soukat a rvát do svých 
kostýmů, ve který je pekelně tep-
lo, i když jste v nich jen ve spod-
ním prádle. Hned na kožichy se 

Po nějaké době vznikla obava, že by 
se mohl kmen stromu s dětmi ulomit, pro-
to byl skácen a zakonzervován v ležaté 
podobě. Každý den na něm seděly děti, 
vracející se ze školy, vykládaly si a honily 
se po parčíku. Návštěvníci ekoškoly si po-
chvalovali, jakou přírodní prolézačku mají 
žáci školy a členové ekotýmu už spřádali 
plány, jak se bude samorost vyjímat v je-
jich návrhu úpravy parčíku. Nyní je však 
všem plánům konec. Strom zmizel. Zají-
mavé je, že kamerový systém krádež stro-
mu nezaznamenal a kupodivu nikdo nic 
neviděl ani neslyšel. Vzhledem k tomu, 
že v minulosti někteří občané města žá-
dali radnici o odkoupení torza stromu 
k soukromým účelům a nebylo jim vyho-
věno, nabízí se vysvětlení: někdo si prostě 
strom odvezl na svou zahradu. Nechce se 
mi totiž věřit, že by chtěl někdo strom spá-
lit, když je v současnu palivového dřeva 
habaděj.

Cena stromu půjde jen obtížně vyčíslit, 
snad se tedy počká, až se veřejnost uklid-
ní a případ ztraceného stromu se zamete 
pod stůl. Máme přece vážnější problémy 
než uschlý strom! Dětičkám tam dáme 
z dotací plastovou prolézačku, ať nám 
plastů pěkně přibývá, máme jich málo. 
A koneckonců, ať jdou po škole domů 
ke svým mobilům a počítačům, ještě by 
se jim mohlo něco stát...

A to je konec našeho stromu.
Mgr. Jana Hanáková

my jako my. Jedno jaro však jilmu začalo 
žloutnout listí, začal opadávat a nakonec 
uschnul. Odborníci konstatovali, že to 
způsobila houbová choroba, která v sou-
časnu likviduje právě především jilmy. 
Strom však byl krásný i jako suchý, proto 
byl v parčíku ponechán.

Před Základní školou T. G. Masaryka 
v Mor. Budějovicích stával v parčíku koša-
tý rozložitý strom – jilm horský. Generace 
dětí se u něj na konci roku fotografovaly, 
na nízkých větvích dováděly a vůbec to 
byl strom-sympaťák, jak ho nazvala jed-
na osmačka ve své práci na téma Stro-

Tak nám ukradli strom

připevňují pásky se zvony a řetězy. Nastá-
vá nefalšované řinčící peklo a nakonec si 
dáte na hlavu nelehkou masku, ve které 
téměř nic nevidíte a neslyšíte.

Oklikou jsme dorazili z koníren k Penny 
marketu a šli jsme do toho. Sevřeni řetě-
zy, opaskem a hlava obedněná čtyřkilo-
vou maskou jsme šli vstříc divákům, kteří 
přišli a přijeli se na nás po roce podívat. 
Teď to už zkrátím, prošli jsme celou trasu 
a skončili v zámeckých konírnách. Jediné, 
co opravdu bylo pro nás hrozné, byli ně-
kteří návštěvnici, kteří se chovali 
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ze školství, ze sportu

Blahopřání

Placená inzerce

inzerceOpustili nás:
Markéta Valíková 1993 Mor. Budějovice
Kryštof Bořecký 2019 Mor. Budějovice
Marie Roupcová 1932 Jakubov
Emilie Navrkalová 1931 Nové Syrovice
Alena Skoumalová 1951 Jackov
František Samek 1935 Častohostice
Jan Blažek 1953 Mor. Budějovice
Stanislav Kučera 1947 Komárovice

Zdroj: Pohřební služba Rostislav Musil

z obou stran „barikády“ a zmapovali jejich 
život před listopadem, jejich roli v průběhu 
těchto významných společenských změn 
a rovněž zapátrali po jejich osudu po sa-
metu, vše samozřejmě v angličtině.

Druhou fází projektu bylo výtvarné 
zpracování portrétů těchto osobnos-
tí, kterého se ujaly studentky Barbora 
Honsová a Kristýna Černá. Skupina stu-
dentů 3. A pak vzniklé plakáty doplnila 
o nejzajímavější informace o jednotlivých 
zobrazených a na Den otevřených dveří 
instalovala v prostorách školy výstavu, 
kde nechyběly symboly tehdejší doby, 
vlajky, ani improvizovaná Národní třída 
se svíčkami a květinami. Pro návštěvníky 

Rok s rokem se 
sešel, věk do 
tvých dveří vešel.
Ptá se: kdo má tu 
dnes půlkulatiny,
ty krásné 85. na-
rozeniny?
To, po čem člo-
věk v tomhle věku 
touží, je to,

ať zdraví ještě dlouho slouží, 
ať zdraví, štěstí, láska je s tebou 
napořád,
to chceme tobě všichni dnes 
ze srdce přát.
Dne 4. 12. 2019 oslavil pan 
František Iran
své krásné 85. narozeniny.
Blahopřeje 
manželka Růžena, syn František 
s rodinou a dcera Renata s rodinou.

Dne 23. ledna oslaví paní 
Jana Abrahámová 
z Moravských Budějovic 
70. narozeniny. 
Dne 15. února oslaví také pan 
Jan Karpíšek 
77. narozeniny 
a 26. února 75. narozeniny oslaví paní 
Marie Karpíšková z Lesonic.
Všem třem přejeme hodně zdraví, štěstí 
a pohodu do dalších let.
To přeje rodina Kratochvílova, 
Abrahámova a Tesařova.

byl připraven anglicky psaný kvíz, za je-
hož správné vyplnění byl každý odměněn 
drobností na památku.

Věříme, že odkaz listopadových udá-
lostí a lidí s nimi spojených je stále nut-
né připomínat, a proto jsme si po doho-
dě s představiteli města dovolili výstavu 
umístit ve vestibulu radnice, kde si ji mů-
žete v průběhu měsíce ledna prohlédnout 
i vy. Těšit se můžete na Václava Havla, 
Martu Kubišovou, Martina Mejstříka, ale 
i Ladislava Adamce či Mariána Čalfu. 
Za případné vzkazy či podněty velmi dě-
kujeme.

Mgr. Olga Honsová, 
Gymnázium a SOŠ 
Moravské Budějovice

Kdo přišel v úterý 3. prosince do soko-
lovny, určitě nelitoval. Celý sál se proměnil 
v jednu velkou barevnou opičí dráhu, takže 
všechny děti mohly podle libosti skákat, lézt, 
běhat, podlézat…, čehož také plně využily. 
V podloubí stály stoly s voňavými perníčky 
a všemi potřebami nachystanými na jejich 
zdobení. Pozorovat děti při této činnosti 
bylo dosti veselé, hlavně případné opravy, 
které řešily tím nejjednodušším způsobem: 
smazáním celé polevy olíznutím. Voňavé 
občerstvení v podobě ďábelského punče, 
andělského punče a nebeské kávy vonělo 
hned u vstupu. Nedalo se odolat…

V zadní části byly umístěny veselé ku-
lisy Mikuláše, čerta a anděla, domečku, 
čertíka a kotle. Zde jsme mohli své děti 
vyfotit. Připravený byl i stromeček, niko-

liv na nádvoří, ale v sokolovně. Vzhledem 
k počasí to určitě nikomu nevadilo. Děti jej 
postupně nazdobily. Poté musel strome-
ček stranou, protože přišel očekávaný Mi-
kuláš s krásným andělem a několika (bylo 
jich dost a byli i dost strašidelní) čerty. 
Paní Dostálová vyzvala děti, ať jdou říct 
básničku, že na ně čeká sladká odměna. 
Zpočátku nešlo žádné dítko, ale postupně 
se někteří odvážili a nakonec se utvořila 
i fronta. Během recitování čerti obcháze-
li kolem, trochu strašili, ale moc ne, ono 

Tváře Sametové revoluce
dokončení ze str. 23

stačilo, jak vypadali, a většina dětí se ani 
nehnula.

O to víc se všichni hýbali, když Mikuláš 
s celou svojí partou odešel. Jak kdyby se 
dětem ulevilo, řádily, jak se patří na všech-
ny hodné děti, které čerti neodnesli.

Celkovou atmosféru příjemně dopl-
nila paní Švaříčková, která měla profe-
sionálně namluveno, co všechno děti 
čeká, a i ostatní dobrovolníci byli usmě-
vaví a ochotní. Rodiče se zdáli být také 
ve správné předvánoční náladě. Prostě 
Mikulášské sportování v sokolovně se 
povedlo ze všech stran. Tímto děkujeme 
všem, kteří jej pro nás připravili, a těšíme 
se na příští rok.

Iva Konvalinová a Šárka Malečková

Mikulášské sportování

vzpomínky
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Chtěl jsi tu ještě 
být, 
smát se a život 
užívat…

2. ledna uplynou 
dva roky, kdy náhle 
odešel pan 

František Radkovský z Mor. Budějovic 
(rodák z Hostimi).
S láskou vzpomíná 
manželka Marie, dcera Katka s manželem 
a milovaní vnuci Matyáš a Jonáš.

Dne 26. 1. 2020 uplyne 10 let od úmrtí 
pana 
Miroslava Šťávy 
a dne 6. 6. 2020 tomu bude osm let, 
co nás opustila paní 
Božena Šťávová, roz. Hotová.
S láskou vzpomínají 
synové Miroslav, Lubomír a Petr 
s rodinami.
Za tichou vzpomínku děkujeme.

Dne 25. 1. 2020 
uplyne již 10. smut-
né výročí, kdy nás 
navždy opustil náš 
milovaný manžel, 
tatínek a dědeček 
pan 
Josef Musil 
z Litohoře.
Kdo znal, vzpome-

ne, kdo měl rád, nezapomene.
Za tichou vzpomínku děkují: 
manželka Marie, syn Radek s rodinou 
a dcery Jana a Marie s rodinami.

Dne 8. 12. 2019 
tomu bylo 7 let, 
co nás navždy 
opustila naše 
milovaná dcera, 
vnučka, sestřenice 
a neteř
Romanka 
Růžičková. 
Stále vzpomíná 

mamka Romana, děda a babička z Komá-
rovic, strýcové a tety, sestřenice a bratra-
nec.
Kdo jste ji měli rádi, vzpomeňte si.

Vydala ses cestou, 
jíž chodí každý 
sám, 
jen dveře 
vzpomínek jsi 
nechala dokořán.
Díky za to, čím jsi 
nám v životě byla, 
Za každý den, 
jenž jsi pro nás žila.

Dne 26. prosince tomu byl jeden rok, co 
nás navždy opustila paní 
Ladislava Doležalová.
S láskou vzpomíná rodina.

Dny, týdny, měsíce 
plynou, 
ale nikdy nezacelí 
tu ránu bolestivou.
Jak moc smutno 
je nám bez Tebe, 
jak dlouhý 
je nám čas.

Rozloučit jsi se nestihl, tolik jsi chtěl žít 
a mnoho nám toho ještě říct.
Dne 15. ledna 2020 uplyne rok, co nás 
navždy opustil náš drahý dědeček, pradě-
deček a tatínek 
Jan Kliner z Moravských Budějovic.
S láskou vzpomínají 
vnučka Romana s rodinou, vnuk Dan 
s rodinou, vnuk Lukáš, děti: Jana, Lenka, 
Eva a Radek.

Dne 31. 1. 2020 
uplyne 7 let,
kdy nás navždy 
opustil pan 
Vlastimil Řiháček 
z Kojatic.
S láskou stále 
vzpomíná a nikdy 
nezapomene 
rodina.

Dne 4. 1. 2020 
uplyne 15 roků,
kdy nás navždy 
opustila paní 
Jaroslava Tříletá 
z Moravských 
Budějovic.
S láskou stále 
vzpomíná 
a nikdy 

nezapomene rodina.

Dne 25. 1. 2020 
by se dožila 80 let 
paní 
Marie Moltašová 
z Moravských 
Budějovic.
S láskou vzpomíná 
dcera s rodinou.

Vzpomínky 
v srdcích navždy 
zůstanou.
Ti, co měli Tě rádi, 
nikdy 
nezapomenou.
Dne 8. 12. 2019 
uplynulo již 7 let 
od úmrtí
naší milované 
dcery a vnučky

Romanky Puklické.
S láskou vzpomínají 
tatínek Luděk Puklický 
a babička Božena Puklická.

Přestalo srdéčko 
tlouci,
přestala ústa 
se smát,
budeme, 
Barunko drahá,
na Tebe stále 
vzpomínat.

Tak jak z Tvých očí zářila láska a dobrota, 
tak nám budeš chybět do konce života.
Dne 10. 1. uplyne první bolestné výročí 
naší milující maminky, dcery, sestry a ka-
marádky 
Barbory Šamánkové. 
S láskou vzpomínají 
dcery Nellinka a Viktorka, rodina 
a přátelé.

Dotlouklo srdce, 
utichl hlas.
Zhasl Tvůj 
plamínek, skončil 
Tvůj čas,
už jenom 
vzpomínka 
zůstala v nás.

Dne 19. 1. 2020 uplynou 4 roky, kdy nás 
opustil pan 
Karel Linha.
S láskou vzpomínají 
manželka, syn Karel a dcera Jiřina 
s rodinami.
Děkujeme všem, co vzpomenou s námi.

Dne 27. 1. 2020 
uplynou 2 roky, 
co nás navždy 
opustil pan 
Jan Sigmund 
z Dědic.
S láskou a úctou 
stále vzpomínají 

dcery Jana a Růžena s rodinami.
Za tichou vzpomínku děkujeme.
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Dopoledne v sobotu 16. listopadu 2019 vypukl v Moravských 
Budějovicích již tradiční listopadový běžecký „mumraj“, který 
měla jako vždy na svědomí zdejší orelská jednota s podporou 
města a kraje. Posedmé se startovalo od orlovny na Chelčic-
kého ulici, v níž mají běžci i jejich fanoušci příjemné zázemí. 
Po předstartovním požehnání od P. Pavla Krejčího vyběhlo 
na tratě od 50 do 2000 m 97 mladých běžkyň a běžců od jednoho 
roku do sedmnácti let. Okruh do Lukova k andělovi a zpět o dél-
ce 5275 m absolvovaly společně juniorské kategorie s dospělý-
mi účastníky v počtu 48 osob. Nejrychlejšími juniory byli Václav 
Jiří Šimoník z Orla Židenice (20:44) a Nikola Procházková z TJ 
Spartak Třebíč (22:04). Vítězi lidového běhu se stali domácí zá-
vodník Petr Rokoský (20:37) a Kateřina Kamenická z Orla Žide-

nice (23:59). V kategorii lidový běh závodilo kromě vítěze několik 
dalších běžkyň a běžců z Budějovic či okolí: Radka Klinerová (3. 
místo), Jana Klinerová, Anna Szabó (z Oponešic), Martin Lojda, 
Jáchym Frič, Jan Forman, Petr Stejskal, Josef Tichý a také ře-
ditel závodu Jaroslav Scherrer. Za pozornost stojí, že třetí místo 
v této kategorii obsadil brněnský Václav Kosmák, tedy jmenovec 
spisovatele a kněze, kterému je náš závod připsán.

Hlavní závod, půlmaraton Václava Kosmáka, byl odstartován 
v 11 hodin a trať dlouhou 21 100 m absolvovalo 9 žen a 35 mužů. 
Někteří závodníci si na podporu občanského hnutí Milion chvi-
lek pro demokracii, které toho dne pořádalo velkou demonstraci 
na pražské Letné, připnuli jeho odznak s otazníkem. Absolutním 
vítězem se stal již poněkolikáté Jakub Exner z P-Teamu a časem 
1:16:18 vylepšil svůj vlastní traťový rekord. Jakub Exner měl letos 
skvělou závodní sezónu, byl například šestým Čechem na praž-
ském květnovém maratonu, který byl zároveň mistrovstvím Čes-
ké republiky na této trati. Z žen do cíle jako první doběhla s ča-
sem 1:33:16 Eliška Vlachová Hutová z Brna. Z místních běžců se 
letošního půlmaratonu zúčastnili Lukáš Nevařil (ve vynikajícím 
osobním rekordu 1:17:55), Tomáš Forman, Petr Jičínský, Karel 
Špaček (1. místo v kategorii muži D), Stanislav Filipský z Vesce, 
Jaroslav Černý (2. muži E), Jiří Vídeňský (3. muži D), Eliška Šev-
číková z Nových Syrovic (2. ženy A) a Lenka Jičínská (3. ženy C). 
Podrobné výsledky najdete na www.orelmb.cz.

Zazávodit si do Moravských Budějovic přijeli také republikový 
starosta Orla a poslanec Stanislav Juránek z Brna a starosta 
Kubišovy orelské župy David Kovář z Telče. S příznivci běhá-
ní se těšíme na shledanou v únoru o „dvojkovém“ datu 22. 2. 
2020, a to na maratonu Jana Buly, při němž vedle královské trati 
opět nebude chybět kompletní nabídka mládežnických kategorií 
a pětikilometrového lidového běhu.

Lenka Jičínská

inzerce

Běh Václava Kosmáka podevatenácté

Jiří Vídeňský vlevo a Stanislav Juránek
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překvapení zcela nečekaně připravil šéf ochranky, který nejen 
zajistil dětem kabinu, kde měly útočiště před zápasem, ale také 
je k jejich velkému nadšení zavedl do kabiny rozhodčích.

Plné dojmů děti fandily našim 
hokejistům a užívaly si parádní 
atmosféru díky hře, která měla 
spád a také obrovské podpoře 
kotle. K pokřikům kotle se malí fa-
noušci zcela spontánně přidávali 
a vytvořili tak pro hokejisty ještě 
lepší atmosféru. Jejich křepčení 
na tribuně po gólu nemělo konce.

Příchod Mikuláše, andě-
la a čertů zpestřil večer všem 
fanouškům na stadionu. Děti 
z dětských domovů musely pro-
jít čertovským sítem, poté byly 
obdarovány mikulášským balíč-
kem. Čertovský rej pokračoval 
na tribuně, kde rozdávali Mikuláš 
s andělem sladkosti a drobné dá-
rečky všem dětem. Ty odjížděly 

obohaceny o další prožitky a s otázkou, jestli na hokej zase ně-
kdy pojedou.

Základní kámen k této akci položil Fanclub Žihadel a kdo ví, je 
možné, že se stane tradicí. Co je ale jisté? Že členové Fanclubu 
a všichni, kteří se na akci podíleli, mají srdce na správném místě 
a pomáhat a dělat radost druhým jim není cizí. Slovy Miroslava 
Vybírala: „Je úžasné, když se spojí lidé a je z toho tolik radosti 
v dětských očích.“

Mgr. Brigita Špičáková
Foto: Veronika Lénártová

ŽIHADLA DĚTEM
Byly někdy děti z dětských domovů v Budkově a v Jemnici 

na hokeji? Vědí, jak vypadá hokej naživo? Jaké zázemí mají hrá-
či? Tyto otázky se jednoho večera zrodily v hlavě místopředsedy 
Fanclubu Žihadel Rudolfa Špi-
čáka a nenechaly ho chladným. 
Společně s dalšími členy Fanclu-
bu začali spřádat plány jak zařídit 
a uskutečnit návštěvu dětí z dět-
ských domovů na hokejovém 
utkání. Do příprav se zapojil také 
Hockey Club Moravské Budějo-
vice 2019 a občanské sdružení 
Paprsek radostného žití. Každý 
svým dílem přispěl ke zdárnému 
průběhu akce.

Protože termín zápasu a pří-
jezdu dětí vycházel těsně před 
Mikulášem, dostal Fanclub Žiha-
del výborný nápad zajistit také 
příchod Mikuláše, anděla a čertů. 
Díky sponzorským darům trenéra 
Žihadel Miroslava Vybírala a ma-
jitele Vitamínky Karla Konvaliny mohly být pro děti z dětských 
domovů připraveny mikulášské balíčky a také sladkosti a drobné 
dárky pro ostatní malé fanoušky.

Děti a jejich vychovatelky na zimním stadionu přivítala člen-
ka sdružení Paprsek radostného žití Brigita Špičáková. Poté se 
všech ujal trenér hokejistů Miroslav Vybíral. Velmi ochotně je za-
vedl do kabiny hráčů, aby ukázal jejich zázemí. Po počátečním 
ostychu se děti s hráči fotografovaly, povídaly si s nimi, kladly 
jim všetečné otázky a také si zkoušely části výstroje. Děti byly 
nadšené, že mohou být s hokejisty v tak blízkém kontaktu. Další 

Loni na jaře se ukázala na soutěžích poprvé a podzim byla její 
druhá sezóna. O úspěších Kamily Brzobohaté ve světě kulturis-
tiky, konkrétně v bikini fitness, jsme již na stránkách zpravodaje 
psali. Nyní nabízíme shrnutí prvního sou-
těžního roku z pohledu samotné Kamily. 
„Závodění mě prostě chytlo. Ten pocit, že 
po tolika měsících dřiny můžeš konečně 
na pódiu v plné kráse ukázat svůj výsle-
dek a progres. Baví mě, jak se tělo mění 
(na konci přípravy doslova před očima, ze 
dne na den), jsem šťastná, když soutěž 
od soutěže posuneme formu vždy o kou-
sek dál. Miluju lidi, které mám možnost 
na soutěžích poznávat. Většinou jsou to 
slečny a kluci se stejnými zájmy, stejnou 
vášní, a to je přesně svět, ve kterém se 
ráda pohybuji. V tomhle sportu jsem se 
po mnoha letech hledání sama sebe ko-
nečně našla a hodně mě všechno okolo 
toho naplňuje!“

Vstup na soutěžní prkna byl doslova ra-
ketový. První soutěží bylo 19. dubna Mistrovství Moravy a Slez-
ska, které znamenalo pro Kamilu první vítězství a mistrovský 
titul, o týden později vybojovala stříbro na mistrovství České 
republiky. Zbytek jarní sezóny cinkal zlatě. Po letní pauze při-
šla druhá sezóna, ve které došlo na doplnění barevného spektra 
medailí i o bronzovou. A jaké je hodnocení Kamily?

„Jsem ráda za všechny své úspěchy, ať to jsou absolutky 
na pohárovkách, nebo první místo na Moravě a druhé na MČR. 
Větší váhu samozřejmě přikládám těm mezinárodním soutěžím 
– za 1. místo na Diamond Cupu v Ostravě jsem byla nesmírně 
šťastná. Ale osobně asi za největší úspěch pokládám listopado-
vý Diamond Cup Prague, kde jsem sice skončila bronzová, ale 
mezi neskutečnou konkurencí! Považuji to asi za zatím největší 
soutěž a s výsledkem jsem nad očekávání spokojena.“

Hodně často slyšíme věty o tom, že to se to sbírají medaile, 
když TO má člověk v genech. Možná by nebylo od věci si říct, jak 
je to doopravdy: „Od mých čtyř let, takže úplně odmalička, jsem 

se závodně věnovala aerobiku u nás v so-
kolovně. Určitě mi to dalo mnoho výhod, 
jelikož jsem jedenáct let trávila minimálně 
třikrát týdně dvě hodiny v tělocvičně, kde 
jsme se věnovali jak taneční průpravě, tak 
i posilování a flexibilitě. Takže jsem měla 
poměrně dobrý svalový rozvoj a díky sva-
lové paměti mi šla aktuální forma vybudo-
vat docela rychle – do fitka chodím vlastně 
teprve necelé dva roky. Jako plus vnímám 
i hudební sluch a taneční průpravu, která 
mi pomáhá při pózingu, který teda nemám 
úplně slavný, ale mohlo by to být i horší.“

Zatím poslední a jistě nejprestižnější 
soutěží bylo listopadové Mistrovství světa 
ve fitness, které se uskutečnilo v Bratisla-
vě. Po osmi měsících od prvního startu 
v reprezentaci! Poslední soutěž sezó-

ny a zároveň poprvé bez postupu do finále a bez medaile. Co 
k tomu říct? „Prostě forma, která se vážně povedla, v té velké 
světové konkurenci nestačila. Holky byly krásné a konfrontace 
ukázala, na čem zapracovat. Na jarní sezónu 2020 jsme s tre-
nérkou Danielou Bečkovou naplánovaly pauzu, což neznamená, 
že končím se cvičením, jen je potřeba dopřát tělu dostatečnou 
regeneraci a zapracovat na slabinách. Jsem šťastná, že jsem 
byla nominována a mistrovství světa se mohla zúčastnit, nesku-
tečně jsem si ho užila. Holt někdy vyhraješ a někdy se poučíš. 
Závěrem bych ráda poděkovala svému sponzorovi Fitness4u, 
dále Fitness MB, Městu Moravské Budějovice a v neposlední 
řadě všem, kteří moji cestu sledují a fandí mi. Podpory vás všech 
si ohromně vážím.“

-brd-

Byl to dobrý rok



28 leden 2020

ze sportu

Kulturní a společenský přehled MIKROREGIONU
sobota 4. 1.   Moravské Budějovice  

Novoroční výstup na Mařenku
Vydejte se s moravskobudějovickými turisty na Mařenku, kde se sejdou Sokolové a je-
jich příznivci ze širokého okolí. Odjezd účastníků v 10.00 od sokolovny. Více informací 

na této straně vpravo nahoře.

sobota 11. 1.   Moravské Budějovice

Zimní Zblovice
Vydejte se s moravskobudějovickými turisty na tradiční pochod do Zblovic. Sraz účast-

níků v 10.15 u koupaliště. Více informací vpravo nahoře.

čtvrtek 23. 1.   Moravské Budějovice   kino Sokol

Teroristka
Pro lednové promítání jsme vybrali černou komedii z roku 2019, jejíž hlavní hrdinou 
je stárnoucí učitelka Iva Janžurová. Ta se rozhodne, že výbojům místního mafi ánského 
bosse učiní přítrž se zbraní v ruce. Ale nic není tak jednoduché, jak se na první pohled 

zdá. Občerstvení zajištěno. Začátek promítání ve 20.00. Vstupné 95 Kč.

sobota 22. 2.   Moravské Budějovice  sokolovna

 Sokolské Šibřinky – Ze života hmyzu 
Vydejte se do říše hmyzu za doprovodu oblíbené skupiny Onkels. Večer zpestří taneč-
níci TJ Sokol. Nebude chybět soutěž o nejlepší masku a bohatá tombola i občerstve-
ní. Začátek v 19.00 hodin. Vstupné 150 Kč, masky 100 Kč, místenka 20 Kč. Předprodej 

místenek v Zámečnictví Klimt.

V případě nedoručení zpravodaje v Moravských Budějovicích si ho můžete vyzvednout v Turistickém 
informačním centru, Purcnerova ul. 62, nebo se obraťte na doručovatelku tel: 775 261 943.

SUDOKU
o ceny

Vylosovaný výherce získává vstupenku na zá-
bavný pořad Zdeňka Izera - Na plný coole, kona-
ný 22. 1. 2020 v MKS Beseda.
Správně vyplněné SUDOKU (stačí opsat vý-
sledné číslo ve zvýrazněném řádku) se svým 
kontaktem doručte do Turistického informač-
ního centra v Mor. Budějovicích, Purcnerova 62 
(MKS Beseda), a to nejpozději do 12. hodin, 14. 
1. 2020. Vítěze budeme informovat telefonicky.
Výherci z minulého čísla panu Michalu Uhrinovi z 
Moravských Budějovic gratulujeme.
Ceny do sudoku věnovalo MKS Beseda Morav-
ské Budějovice.
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NA MAŘENKU A DO ZBLOVIC
Novoroční výstup na Mařenku

Turistický oddíl zve všechny pří-
znivce na tradiční novoroční výstup 
na Mařenku, který se uskuteční v so-
botu 4. 1. 2020. Sraz v 10.00 hod. před 
moravskobudějovickou sokolovnou. 
Autobus nás doveze do Bítovánek, 
odkud se projdeme čtyřkilometrovou 
trasou na vrchol Mařenky. Méně zdatní 
turisté se mohou nechat zavést přímo 
pod Mařenku. Na vrcholu bude možné 
vystoupit na rozhlednu a bude zde roz-
dělaný oheň (buřty s sebou). Zpět po-
jedeme společně autobusem. Těšíme 
se na vás.

Zimní Zblovice
Druhý lednový pochod se uskuteční 

v sobotu 11. 1. 2020. Moravskobudějo-
vičtí turisté tentokrát vyrazí na tradiční 
zimní pochod do Zblovic. Start v 10.30 
hod. u koupaliště. Odtud nás autobus 
odveze do Nových Syrovic a dále se 
bude pokračovat pěšky do Zblovic. 
Na trase bude nachystaný čaj a rozdě-
laný oheň (buřty s sebou). Ve zblovické 
hospodě bude zajištěno občerstvení. 
Návrat zpět do Moravských Budějovic 
autobusem v 15.00 nebo v 17.00 hod. 
Délka trasy je 12 km (z Moravských Bu-
dějovic 17 km). Těšíme se na vás.

Tereza Lojdová, 
TJ Sokol Moravské Budějovice

vých kategoriích dokonce až na bronzo-
vou příčku v celkovém pořadí, do něhož 
se započítávalo deset nejlepších výsled-
ků. Zasloužené poháry osvědčující jejich 
úspěchem završené celoroční úsilí si tak 
převzali Lenka Jičínská reprezentující 
moravskobudějovický Orel, dále Bedřich 
Němec a Pavel Klusáček, letošní nová 
posila zdejší orelské jednoty. V několika 
závodech seriálu naše město reprezento-
vali také Miloslav Fojt, Petr Jičínský a zá-
stupci budějovického Klubu důchodců 
Jaroslav Černý a Jiří Vídeňský.

Právě posledně jmenovaný – chceme-
-li připomenout ještě jednu významnou 
běžeckou akci v krajském městě – si od-
nesl cenu pro vítěze sedmdesátnické ka-
tegorie na zářijovém Jihlavském půlma-
ratonu. Jedenadvacetikilometrovou trať 
tam rovněž úspěšně pokořili Miloslav Fojt 
a také Miloš Václavek a Vladimír Václavek 
z Lesonic. Ve štafetové kategorii smíše-
ných dvojic pak cennou stříbrnou pozici 
pro moravskobudějovický Orel vybojovali 
Lenka a Petr Jičínští.

Běžeckých závodů pro širokou ve-
řejnost se každý rok koná neuvěřitelné 
množství. Věnovat se zdraví prospěšné-
mu běhání lze i bez toho, účast na sou-
těžích však funguje jako dobrá motivace, 
jak podepsaný sám může potvrdit. Pokud 
tyto řádky přispějí k rozhodnutí dosud vá-
hajících obout sportovní boty a lehkým 
klusem vyrazit do přírody, pak splnily svůj 
účel.

Petr Jičínský

V sobotu 23. listopadu 2019 proběhlo 
v Jihlavě vyhlášení výsledků největšího 
seriálu běžeckých závodů v našem kra-
ji – Poháru Běžce Vysočiny. Jedná se 
o soutěž s velkou tradicí, vždyť uplynulý 
ročník byl již čtyřiačtyřicátý. Pohár sestá-
vá z dvaceti závodů konaných v průběhu 
roku po celém kraji a občas i za jeho hra-
nicemi. Je potěšitelné, že ani tentokrát se 
v nabité konkurenci neztratili budějovičtí 
běžci. Tři z nich dosáhli ve svých věko-

Krajské úspěchy budějovických běžců

Zleva Bedřich Němec, Lenka Jičínská a Pavel 
Klusáček

placená inzerce

22. 1.

INTERNET TELEVIZE NABÍZÍME
Vysokorychlostní

připojení až 100Mbps

Vysoká rychlost

a nízká odezva

Regionální poskytovatel

Možnost IPTV

Internetová TV

s mnoha funkcemi

Výběr kanálů,

které chcete sledovat

Antivirovou  ochranu

Kamerové systémy

Zabezpečovací systémy

VOIP (bez paušálu)

Internet
měsíční paušál od 242,- Kč včetně DPH

max. rychlost až 100 Mbps * 

Zdarma 5 měsíců
při přechodu od konkurence Zdarma Wifi router**
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* Rychlost připojení od 25/25 Mbps a výše je závislá na lokalitě

** Akce platí do 31. 1. 2020 při podpisu smlouvy

info@jaronet.cz

www.wspk.cz

V novém roce 

 



     

   


